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PROTOKÓŁ Nr LVII/10 
z obrad LVII sesji Rady Miejskiej w Pyrzycach 

z dnia 28 stycznia 2010 r. 
 
godzina rozpoczęcia obrad sesji RM – 14:00; 
godzina zakończenia obrad sesji RM – 17:00; 
 
Do punktu 1 porządku 

Otwarcie obrad, stwierdzenie kworum. 
 

Przewodniczący Rady – Andrzej Gumowski – Otworzył obrady LVII Sesji Rady 
Miejskiej.  
 Przywitał wszystkich przybyłych na dzisiejsze obrady, Panie i Panów 
Radnych, Radnego Wojewódzkiego – W. Klukowskiego, Przewodniczącego Rady 
Powiatu Pana Jerzego Marka Olecha, Komendanta Państwowej StraŜy PoŜarnej – M. 
Rabiegę, wszystkich kierowników jednostek organizacyjnych, Panie i Panów 
Sołtysów, Panią Burmistrz wraz z Panem Sekretarzem, Panią Skarbnik i wszystkimi 
Kierownikami, nasze pyrzyckie media – TVK Aura, Puls Powiatu, portal internetowy 
– Pyrzyce Info oraz Pana Burmistrza – Kazimierza Lipińskiego który przekazał 
informację, Ŝe się spóźni, ale spóźnienie jest niewielkie. 
 Stwierdził, Ŝe na 15 Radnych obecnych jest 13 Radnych, nieobecni: 
-   Radny Ryszard Grzesiak – nie mógł uczestniczyć z powodu waŜnych obowiązków 
słuŜbowych; 
- Radny Mirosław Budynek – przybył o godz.14:10; Rada władna jest do 
podejmowania wszelkich decyzji.  
  
� Lista obecności radnych stanowi zał. Nr 1 do protokołu; 
� Lista obecności sołtysów stanowi zał. Nr 2 do protokołu; 
� Lista obecności dyrektorów szkół i przedszkoli stanowi zał. Nr 3 do protokołu; 
� Lista obecności dyrektorów spółek i jednostek stanowi zał. Nr 4 do protokołu. 
� Lista obecności zaproszonych gości stanowi zał. Nr 5 do protokołu. 

 
Do punktu 2 porządku 

Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
 

Porządku obrad stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 
 

Z-ca Burmistrza Pyrzyc – Teresa Jasińska – Zwróciła się z prośbą o wprowadzenie 
do porządku obrad dwóch projektów uchwał: projektu uchwały w sprawie 
przystąpienia Gminy Pyrzyce – Szkoły Podstawowej w śabowie do projektu pod 
nazwą „STOP CYBERPRZEMOCY” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki 2007 – 2013, Priorytet IX „Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionie”, 
Działanie 9.5 „Oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich” (Druk Nr 
697/10) oraz projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Pyrzyce –Przedszkola 
Publicznego Nr 3 w Pyrzycach do projektu pod nazwą „ZDOLNY 
PRZEDSZKOLAK” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 – 2013, 
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Priorytet IX „Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionie”, Działanie 9.5 
„Oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich” (Druk Nr 698/10). 
Poinformowała, Ŝe na komisjach Pani Skarbnik o tym informowała. 
 
Z-ca Przewodniczącego K. BudŜetu – Stefan RyŜyk – Odczytał opinię K. BudŜetu, 
która wnioskuje o wyprowadzenie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
nadania nazwy terenowi zieleni znajdującemu się w Pyrzycach przy ul. Jana Pawła 
II, do czasu kanonizacji Jana Pawła II. 
 
Przewodniczący K. Gospodarki Nieruchomościami i Spraw Społecznych – 
Walenty Darczuk – Odczytał opinię do projektu uchwały w sprawie nadania nazwy 
terenowi zieleni znajdującemu się w Pyrzycach przy ul. Jana Pawła II. „Komisja po 
przeanalizowaniu projektu uchwały i zapoznaniu się z pismem Księdza dziekana 
Leszka Koniecznego, podjęła decyzję o nie opiniowaniu projektu uchwały uznając za 
zasadne sugestię Księdza Dziekana. Komisja wnioskuje o wyprowadzenie projektu 
uchwały z porządku obrad LVII sesji Rady Miejskiej. 
 

Przybył Radny Mirosław budynek – godz. 14:10; 
 Stan Radnych na sali – 14; 

 
Nie zgłoszono więcej zmian. 
 
Przewodniczący Rady – Andrzej Gumowski – Poddał pod głosowanie 
wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przystąpienia 
Gminy Pyrzyce – Szkoły Podstawowej w śabowie do projektu pod nazwą „STOP 
CYBERPRZEMOCY” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 – 2013, 
Priorytet IX „Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionie”, Działanie 9.5 
„Oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich” (Druk Nr 697/10) jako 
punkt 15 porządku. 
 
Wynik głosowania:  

obecnych na sali - 14; za - 14; przeciw - 0; wstrzymało się - 0;  
Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad jako punkt  15 porządku. 
 
Przewodniczący Rady – Andrzej Gumowski – Poddał pod głosowanie 
wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przystąpienia 
Gminy Pyrzyce –Przedszkola Publicznego Nr 3 w Pyrzycach do projektu pod nazwą 
„ZDOLNY PRZEDSZKOLAK” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 
2007 – 2013, Priorytet IX „Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionie”, Działanie 
9.5 „Oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich” (Druk Nr 698/10) jako 
punkt 16 porządku. 
 
Wynik głosowania:  

obecnych na sali - 14; za - 14; przeciw - 0; wstrzymało się - 0;  
Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad jako punkt 16 porządku. 
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Przewodniczący Rady – Andrzej Gumowski – Poddał pod głosowanie 
wyprowadzenie z porządku posiedzenia projektu uchwały w sprawie nadania 
nazwy terenowi zieleni znajdującemu się w Pyrzycach przy ul. Jana Pawła II (Druk 
Nr 693/10). 
 
Wynik głosowania:  

obecnych na sali - 14; za - 14; przeciw - 0; wstrzymało się - 0;  
Projekt uchwały został wyprowadzony z porządku obrad. 
 
Projektu uchwały w sprawie nadania nazwy terenowi zieleni znajdującemu się w 
Pyrzycach przy ul. Jana Pawła II (Druk Nr 693/10) stanowi załącznik Nr 7 do 
protokołu. 
- Opinia Ks. Dziekana Leszka Koniecznego stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 

1) K. BudŜetu- opinia stanowi zał. Nr 9 do protokołu.  
2) K. Edukacji – opinia stanowi zał. Nr 10 do protokołu. 
3) K. Rolnictwa i Ekologii- opinia stanowi zał. Nr 11 do protokołu.  
4) K. Gospodarki Nieruchomościami i Spraw Społecznych- opinia stanowi zał. 

Nr 12 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady – Andrzej Gumowski – Poinformował, Ŝe w związku 
z przyjętymi zmianami do porządku obrad  
- Druk Nr 697/10 staje się punktem 14 porządku; 
- Druk Nr 698/10 staje się punktem 15 porządku; 
- Odpowiedzi Burmistrza stają się punktem 16 porządku; 
- Zamknięcie obrad staje się punktem 17 porządku; 
 
Porządek po zmianach stanowi załącznik Nr 13 do protokołu. 
 
Do punktu 3 porządku 

Przyjęcie protokołu z obrad LVI Sesji Rady Miejskiej. 
 

Radni nie wnieśli uwag do protokołu z obrad LVI sesji Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady – Andrzej Gumowski - Poddał pod głosowanie przyjęcie 
protokołu z obrad LVI sesji Rady Miejskiej. 
 
Wynik głosowania:  

obecnych na sali - 14; za - 14; przeciw - 0; wstrzymało się -0;  
Protokół został przyjęty. 
 
Do punktu 4 porządku 

Informacja z bieŜącej działalności Burmistrza Pyrzyc.  
 

Informacja nr 33 z bieŜącej działalności Burmistrza Pyrzyc od dnia 16 grudnia 2009 r. 
do 16 stycznia 2010 roku (Druk Nr 696/09)- stanowi załącznik Nr 14 do protokołu. 
 
Nie zgłoszono Ŝadnych uwag.  
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Do punktu 5 porządku 
Interpelacje i zapytania Radnych na piśmie. 

 
Radny Walenty Darczuk – Mam 3 interpelacje: 

1) Jak przedstawia się sytuacja podopiecznych naszego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Pyrzycach, w okresie tych strasznych mrozów obecnej zimy, czy 
sobie radzą Ci najuboŜsi, mieszkańcy naszego miasta i Gminy. 

2) Muszę zło Ŝyć interpelację, jako Radny Rady Miejskiej, a dotyczy szczególnie 
dróg powiatowych. Stan dróg jest tragiczny, Komenda Powiatowa Policji 
nazwała to „drogi nieprzejezdne”, była to informacja z poniedziałku 25 
stycznia, mówię o sytuacji na drogach jeszcze przed wczorajszymi, drugą fazą 
opadu śniegu. Panie Burmistrzu, szkoda Ŝe nie ma Pana Starosty, ale cieszę 
się, Ŝe jest Przewodniczący Rady Powiatu Marek Olech, moŜe przekaŜe moją 
interpelację. Szanowni Panowie, stan dróg na dzień 25 stycznia był tragiczny, 
dzisiaj podejrzewam, Ŝe jest jeszcze gorzej, cytuję dosłownie i proszę 
o odpowiedź, co się dzieje z tymi drogami na dzień dzisiejszy;  

Brzesko – Letnin; 
Górne – Letnin; 
Brzesko – Myśliborki (oczywiście w części naszej Gminy); 
Obromino – Pstrowice; 
Pstrowice – Nowielice (oczywiście w części naszej Gminy); 
Pstrowice – Mielęcin; 
Nie będę juŜ mówił o naszych drogach gminnych, poniewaŜ udało mi się juŜ 
z pracownikami wiele spraw wyjaśnić w związku z tym cieszę się, Ŝe nasze 
interpelacje, które do mnie składali mieszkańcy odnośnie dróg gminnych są w 
trakcie realizacji, ale bardzo proszę o odpowiedź (moŜe Pan Burmistrz wystąpi 
do Pana Starosty), chciałbym mieć na piśmie ta odpowiedź, poniewaŜ usłyszałem 
to od Policjantów, od StraŜaków i bezpośrednio od mieszkańców wymienionych 
miejscowości. 
3) Szanowni Państwo jest to komunikat dla moich kolegów i koleŜanek Radnych, 

Państwa Sołtysów, dla obecnych gości, dla mieszkańców miasta i Gminy 
Pyrzyce. 

„ W dniu 25 stycznia 2010 r. w Komendzie Powiatowej Policji w Pyrzycach 
odbyło się spotkanie koordynacyjne pod hasłem „Ferie 2010 r.”. Spotkanie to 
odbyło się z inicjatywy KPP Pyrzyce, udział w nim wzięli przedstawiciele 
instytucji samorządowych, nadleśnictwa, StraŜy PoŜarnej i Policji. W spotkaniu 
wzięli udział: Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Rady Miejskiej 
w Pyrzycach Walenty Darczuk, Komendant StraŜy Międzygminnej Waldemar 
Gredka, Komendant Ochotniczej StraŜy PoŜarnej w Pyrzycach Jerzy Wroński, 
komendant Społecznej StraŜy Rybackiej w Pyrzycach Damia BłaŜejewski, 
przedstawiciel StraŜy Leśnej Nadleśnictwa Myślibórz Robert Ziemichód oraz 
przedstawiciel Starostwa Pyrzyckiego Beata Kwiecień, są takŜe policjanci i 
policjantki KPP Pyrzyce. Spotkanie prowadził zastępca Komendanta 
Powiatowego Policji w Pyrzycach nadinsp. Czesław Fiałko. W ramach spotkania 
koordynacyjnego słuŜb i przedstawicieli administracji samorządowej 
wymieniono posiadane informacje na temat miejsc planowanych ferii zimowych, 
planowanych przedsięwzięć ze strony słuŜb i przedstawicieli administracji 
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samorządowych mających na celu zabezpieczenie ferii. Omówiono zagroŜenia 
mogące wystąpić w czasie ferii. Przede wszystkim, zwrócono uwagę na 
zamarzające akweny wodne i związane z tym niebezpieczeństwo oraz 
niebezpieczeństwo zaczadzenia tlenkiem węgla w przypadkach wadliwej 
instalacji grzewczej. Spotkano się, aby wspólnie wypracować kierunki działania, 
a później reagowania pomiędzy słuŜbami i przedstawicielami administracji 
samorządowej. Wspólne działania Inspekcji Transportu Drogowego, Izby Celnej 
oraz policjantów pyrzyckiej drogówki będą skierowane na pojazdy wyjeŜdŜające 
w trasy przewoŜące dzieci i młodzieŜ do miejsc wypoczynku zimowego. KaŜda 
osoba fizyczna posiadająca wiedzę o wyjeździe takiego pojazdu w trasę, moŜe ten 
fakt zgłosić na Policję i poprosić o szczegółową kontrolę pojazdu. Działania 
wspólne StraŜy Międzygminnej, StraŜy PoŜarnej w rejonach zabudowanych, w 
obiektach uŜyteczności publicznej, świetlicach, halach, mające na celu 
wyeliminowanie zagroŜeń wynikających z zalegającej pokrywy śniegu bądź 
wadliwej instalacji grzewczej. Współpraca leśniczych, straŜaków w zakresie 
kontroli zalesień, akwenów wodnych, terenów nie zabudowanych pod kątem 
powstałych lodowisk, organizowanych kuligów. Organizowanie zespołów 
złoŜonych z Policji, StraŜy PoŜarnej celem przeprowadzania prelekcji na temat 
bezpiecznego spędzania ferii. W czasie spotkania zasygnalizowano równieŜ 
istniejący w naszym powiecie problem z przejezdnością dróg w powiecie 
pyrzyckim. W ramach spotkania wyznaczono koordynatora działań „Ferie 
2010r.” specjalistę ds. prewencji asp. sztab. Kazimierza Jaborowswkiego. 
Spotkanie wyznaczyło główne cele działania: 
- zapewnienie bezpieczeństwa na drogach, 
- w miejscu zamieszkania, 
- w miejscu wypoczynku zimowego. 
Po feriach zimowych równieŜ w Komendzie Powiatowej Policji w Pyrzycach 
zostanie zorganizowane ponowne spotkanie w celu podsumowania i oceny 
wspólnego działania róŜnych słuŜb i administracji samorządowej na rzecz 
poprawy wypoczynku.”  
We własnym imieniu i myślę, Ŝe w imieniu kolegów i koleŜanek Radnych 
składam szczególne gratulacje dla Komendanta Powiatowego Policji za pomysł, 
Ŝyczę sukcesów w realizacji i szczęśliwego podsumowania, które 
prawdopodobnie ma się odbyć 17 lutego br. o godz. 11:00 w Komendzie 
Powiatowej Policji w Pyrzycach. Wszystkich organizatorów ferii zimowych 
w mieście i w sołectwach, proszę o powiadomienie koordynatora działań „Ferii 
2010”, czyli właśnie Pana asp. sztab. Kazimierza Jaborowskiego o swoim 
programie i przekazać, kiedy, jakie zajęcia z młodzieŜą się odbywają. Na dzień 
dzisiejszy mam tylko informację (myślę, Ŝe są jeszcze inne informacje) Pani 
Dyrektor PDK i proszę Panią Dyrektor (jeŜeli tego nie zrobiła) do Komendy 
Powiatowej Policji programu (jest taki program, bardzo ładnie opracowany i 
gratuluję Pani Dyrektor Łuszczyk) i mam równieŜ informację Pana Dyrektora 
Marka Olcha – OSiR, za taką informację równieŜ Panu bardzo serdecznie dziękuję 
i proszę o przesłanie do KPP. Kto jeszcze nie opracował takiego programu, to jest 
jeszcze trochę czasu, ferie zaczynają się od 1 lutego br. równieŜ proszę 
poszczególne Rdy Sołeckie, jeŜeli mają taki program, o przekazanie do KPP. 
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Przewodniczący Rady – Andrzej Gumowski – Myślę, Panie Przewodniczący, Ŝe 
pomylił Pan trochę punkty, bo ten punkt ewentualnie moŜna było załatwić w ramach 
wolnych wniosków.  
 
Radny Walenty Darczuk – Do kogo bym mówił? 
 
Przewodniczący Rady – Andrzej Gumowski – Rozumiem to z tym, Ŝe mam 
informację, Ŝe ja to pismo otrzymałem i Burmistrz otrzymał to pismo, takŜe moŜna 
było to zrobić w wolnych wnioskach. 
 
Radna Stefania Jemielity – Nawiązując do interpelacji kolegi poprzednika 
w punkcie 2 temat drogi, szczególnie drogi w tym okresie zimowym, nie tylko drogi, 
ale i chodniki. Temat odśnieŜania i sytuacji na dzień dzisiejszy bardzo trudnej 
dotyczy teŜ innych dróg powiatowych, czy nawet wojewódzkich, chociaŜby z rejonu 
Przelewic dzieci nie dojechały do szkoły, to dotyczy teŜ rejonu Kozielic, Krzemlina, 
Mielęcina i m.in. nie odśnieŜone są chodniki przy drogach wojewódzkich.  
Interpeluję, Ŝeby za pośrednictwem Pana Burmistrza wystąpić z pismem, czy zrobić 
rozeznanie, jak ta sytuacja wygląda, bo to nie jest pierwszy raz z tego względu, Ŝe 
poprzednio było podobnie, nie były dokładnie odśnieŜane, albo po wielu, wielu 
interpelacjach i zgłoszeniach dopiero z bólem, albo samochody rozjeździły śnieg, 
albo mieszkańcy go udeptali, naprawdę jest bardzo ślisko i niebezpiecznie. 
 
Przewodniczący Rady – Andrzej Gumowski – Nie będę występował jako rzecznik 
kogokolwiek, czy osób odpowiedzialnych za drogi gminne, czy powiatowe, 
natomiast przypominam, Ŝe mimo wszystko jest zima i to dość ostra i do tego trzeba 
się przyzwyczaić. Nie jesteśmy krajem „mlekiem i miodem płynącym”, którym na 
kaŜdej ulicy czeka pług do odśnieŜania zawsze gotowy do akcji. Takie mamy realia 
naszego Ŝycia, a troszeczkę ostatnio nas „rozbestwiło” to, Ŝe nie było takich zim, jaką 
mamy w tym roku. 
 
Radny Marian Osękowski – Czy w okresie ferii, wzorem lat ubiegłych, przy 
Gimnazjum będzie budowane lodowisko? 
 
Radny Andrzej Jakieła – Mam tylko dwie sprawy: 

1) Chciałem wrócić do interpelacji sprzed miesiąca, mianowicie wówczas 
pytałem, czy w związku z tym, iŜ Rada uchwalając budŜet w grudniu, 
powstały przesłanki ku temu, aby szybciej ogłosić konkurs na oferty dla 
Klubów sportowych. Dla części z tych klubów okres pierwszego kwartału to 
jest środek sezony, są największe wyjazdy, największe wydatki z tym 
związane i otrzymałem odpowiedź w ubiegłym tygodniu, Ŝe konkurs będzie 
ogłoszony w styczniu, co prawda styczeń jeszcze trwa, bo dzisiaj jest 28, 
z tymŜe od ostatniej sesji upłynął juŜ miesiąc, czyli to znaczy, Ŝe znowu 
Prezesi Klubów, trenerzy będą „na klamce” u Pana Burmistrza wisieć, prosić 
o zaliczki uruchamiane przed rozstrzygnięciem konkursu. Rozumiem, Ŝe 
w ten sposób wykształca się pewne cechy takie jak: posłuszeństwo, szacunek, 
grzeczność, lojalność itd., tylko nie wiem, czy to jest najlepsza droga, bo 
w tym roku juŜ niestety nie moŜna niczego zwalić na Radę Miejska i na 
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Radnych Miejskich. W poprzednich lata (przypominam równieŜ), Ŝe nawet 
wówczas, kiedy deklarowaliśmy, Ŝe kwota przeznaczona w projekcie budŜetu 
na zadania sportowe, nie zostanie przez Radę ruszona, to Pan Burmistrz nam 
odpowiadał „dopóki nie uchwalicie budŜetu, ja w tej sprawie nic nie zrobię”. 
W tym roku uchwaliliśmy budŜet i nic się nie zmieniło, o czym mówię z całą 
otwartością i odpowiedzialnością. Jestem gotów zaryzykować tezę, Ŝe znowu 
pierwsze dotacje w normalnym trybie kluby otrzymają najwcześniej w marcu, 
a prosiłem, Ŝeby przynajmniej raz spróbować to zrobić lepiej, ale ponoć Pan 
Burmistrz jest „pierwszym Mecenasem sportu w Gminie”. 

2) Interpelacja jest trochę zbieŜna z tym, co mówił kolega, bo leŜy mi to na sercu, 
jako nauczycielowi wychowania fizycznego. Od wielu lat mamy po raz 
pierwszy rzeczywiście zimę (czasami nawet za ostrą), ale obserwując to, co się 
dzieje m.in. w miejscu, w którym ja spędziłem praktycznie całe swoje Ŝycie 
zawodowe, to sądzę, Ŝe niektórzy jeszcze nie zauwaŜyli tego, Ŝe jest zimno. 
Proces decyzyjny trwa, od miesiąca zastanawiają się, czy budować lodowisko, 
czy się zima skończy. Były, co prawda podejmowane próby wg prostego 
schematu, wezwiemy straŜaków albo zawodowych, albo ochotników, 
przyjadą, wyleją jeden beczkowóz i lodowisko samo się zrobi. Nie zrobi się, 
wiem coś na ten temat, wiedzą straŜacy, wie równieŜ Sołtys Okraska, wie 
paru nauczycieli wychowania fizycznego. Z tego, co obserwuję, to wydaje mi 
się, Ŝe to będzie tak: ok. 1 kwietnia pojawią się pługi, ok. 2 maja wylejemy 
wodę, tylko nie wiem, czy wtedy będzie jeszcze zima. 

 
Radny Mirosław Gryczka – A propos zimy, to były groźniejsze zimy lat 70-tych 
i przeŜyliśmy, i sobie poradziliśmy. Natomiast dzisiaj, idąc do pracy widzę pewną 
Panią, która wychodzi na schody przy ulicy i mówi „patrzę, Ŝe jest nie odśnieŜone”, 
mówię tej Pani „Proszę Panią niech się Pani schowa, bo jest Pani nie ubrana, niech się 
Pani ubierze i wyjdzie z jakąś łopatą i spróbuje odśnieŜyć, bo nie ma, co się oglądać’ 
i wielu tak robi, i siłami wspólnymi moŜna wiele. Natomiast, jeśli się tylko ogląda 
(my wszyscy, albo większość) na pewne jednostki wyznaczone, które mają budŜety 
na tą zimę fatalne i juŜ się więcej na tych drogach nic nie zrobi, bo zima łyknie to 
i jeszcze więcej, to moŜemy sobie tylko gdybać. 

1) Panie Burmistrzu wiem, Ŝe od lat Państwo walczycie z trudnym tematem 
ciągle napływającej wody do części piwnicznej. Ciągle, bo ta sytuacja trwa juŜ 
chyba od przeszło 3-ch lat i na ten moment to, co mi wiadomo, chyba sytuacja 
jest dalej nie opanowana pomimo ekspertów, badań, ciągłego pompowania, 
ale dowiedziałem się ostatnio, Ŝe juŜ zaczynają pękać mury fundamentowe, 
czy to jest prawdą, Ŝe rzeczywiście nasiąknięte te mury zaczynają się tak 
zachowywać, co dalej z tym tematem i jak go uregulować? 

 
Radna Zofia Leszczyńska –  

1) Na początku stycznia, na spotkaniu z członkiniami Koła Gospodyń Wiejskich , 
powiedział Pan, Ŝe ośrodek zdrowia w Mielęcinie będzie funkcjonował, miała 
być tylko usunięta awaria związana z energią, do dzisiaj nie jest otwarty. 
Docierają do mnie wieści takie, Ŝe zostały złoŜone 2 podania o kupno 
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pomieszczeń, gdzie znajduje się ośrodek zdrowia. Chciałabym wiedzieć, czy 
to jest plotka, jeśli tak to proszę to zdementować, jeśli będzie czynny, to kiedy? 

2) Chciałabym dowiedzieć się w imieniu członkiń Koła Gospodyń Wiejskich, 
kiedy będzie odpowiedź na temat lokalu o jaki prosiły na spotkaniu, które 
odbyło się na początku stycznia br. (chodzi o Klub), jak ta sprawa wygląda na 
dzień dzisiejszy? 

3) Mieszkańcy z ul. Bogusława 6 z Pyrzyc martwią się, jaka będzie sytuacja na 
wiosnę, po roztopach, czy są podjęte jakieś kroki, Ŝeby nie zalewało im 
piwnic, bo jeszcze miesiąc temu woda stała w piwnicach, jak te sprawy będą 
wyglądały? 

 
Przewodniczący Rady– Andrzej Gumowski – Poinformował, Ŝe odpowiedzi 
Burmistrza Pyrzyc będą w punkcie 16. 
 
Do punktu 6 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady na 
2010 rok (Druk Nr 692 /10). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 15 do protokołu. 
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. Rewizyjna – plan pracy stanowi zał. Nr 16do protokołu. 
2) K. BudŜetu- plan pracy stanowi zał. Nr 17 do protokołu.  
3) K. Edukacji – plan pracy stanowi zał. Nr 18 do protokołu. 
4) K. Rolnictwa i Ekologii- plan pracy stanowi zał. Nr 19 do protokołu.  
5) K. Gospodarki Nieruchomościami i Spraw Społecznych- plan pracy stanowi 

zał. Nr 20 do protokołu.  
 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady na 2010 rok (Druk 
Nr 692 /10). 
 
Wynik głosowania:  

stan na sali - 14; za - 14; przeciw – 0; wstrzymało się – 0; 
 

Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski - Stwierdził, Ŝe uchwała została 
podjęta. Uchwała Nr LVII/480/10 stanowi zał. Nr 21 do protokołu.  
 
Do punktu 7 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie Wieloletniego Programu Współpracy miast 
partnerskich Bad Sülze i Pyrzyce (Druk Nr 688/10). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 22 do protokołu. 
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Opinie stałych Komisji Rady: 
1) K.  BudŜetu- stanowi zał. Nr 23 do protokołu.  
2) K. Edukacji –stanowi zał. Nr 24 do protokołu. 
3) K. Rolnictwa i Ekologii- stanowi zał. Nr 25 do protokołu.  
4) K. Gospodarki Nieruchomościami i Spraw Społecznych- stanowi zał. Nr 26 do 

protokołu.  
 

Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski- Zapytam Pana Przewodniczącego 
Andrzeja Jakieła, czy moŜemy traktować te dwa wnioski jako jeden, bo on tu 
uwzględnia udział radnych i Przewodniczącego?  
 
Przewodniczący K. Edukacji- Andrzej Jakieła- Jeden wpisuje się w drugi, wydaje 
mi się, Ŝe nasz jest węŜszy, a tu jest juŜ ukonkretnienie z tym, Ŝe równieŜ bardzo 
wąskie. Program jest obszerny, a Rady w nim nie ma, tylko Radni mają go uchwalić.  
 
Radny Mariusz Majak- Chciałbym powiedzieć ze swojej strony, Ŝe jest to trochę 
dziwna sytuacja jeŜeli chodzi o tą współpracę, poniewaŜ uchwalamy ten plan dla 
przyszłych Rad i przyszłych Burmistrzów, jest to na lata 2011- 2018, ale przyjmując 
za dobrą monetę Pańskie powiedzenie, Ŝeby nie myśleć kadencyjnie to rzeczywiście 
moŜna przyjąć taki plan. Natomiast chciałbym zadać pytanie odnośnie punku, który 
dotyczy chyba meritum całej tej współpracy, czyli tęŜnia. Do niedawna, jak wszyscy 
wiemy, nasze oko cieszył baner na Placu Wolności. Z tego baneru wynikało, Ŝe 
tęŜnia będzie zbudowana chyba w sierpniu 2010 roku, natomiast tutaj w tym 
programie rozpoczęcie jakichkolwiek działań na temat tęŜni następuje w 2011 roku. 
W związku z tym Panie Burmistrzu chciałbym, aby Pan wyjaśnił jak to będzie, 
poniewaŜ mieszkańcy czują się trochę zawiedzeni, rozczarowani, pytają jak to będzie 
z tą tęŜnią, chciałbym, Ŝeby Pan wyjaśnił to.  
 
Radny Stefan RyŜyk- W jakim zakresie został ten Program uzgodniony, 
wynegocjowany, jak to zostało przeprowadzone, czy to konsultowała gmina, czy to 
wynika ze współpracy konkretnych jednostek? W tym zakresie chciałbym uzyskać 
odpowiedź.  
 
Burmistrz Pyrzyc- Kazimierz Lipiński- Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 
Szanowni Goście, Mieszkańcy Pyrzyc, bo tu co druga interpelacja to słyszymy, Ŝe  
w imieniu mieszkańców Pyrzyc. Kilka razy na ten temat wyjaśniałem dosyć 
szczegółowo, na ostatniej i przedostatniej konferencji równieŜ o tym mówiłem i 
sądzę, Ŝe mieszkańcy za pośrednictwem lokalnych nośników mogli się juŜ 
dowiedzieć, ale skoro pytanie padło czy poruszony został pewien problem, to 
postaram się jak najlepiej odnieść. Umowa została podpisana na podstawie 
upowaŜnienia, jakie daje mi uchwała Rady Miejskiej i taką umowę podpisałem z  
firmą, którą wyłoniłem w negocjacjach, w rokowaniach- firma Jan Gutkowski z 
Leszna Wielkopolskiego. Z treści umowy wynikają poszczególne terminy i zakresy 
rzeczowe tego przedsięwzięcia. Odnośnie baneru, kaŜdą sesję przypominamy o tym, 
juŜ pewna historia, legenda się tu tworzy, ówię po raz kolejny, intencją moją 
zlokalizowania w miejscu centralnym Pyrzyc przy rondzie baneru informującego o 
inwestycji było nie powiem, Ŝe było jedynie i wyłącznie (bo przecieŜ mieszkańcy 
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naszego miasta, gminy i okolic teŜ mieli prawo przeczytać co tam jest napisane) ale 
przede wszystkim po to, aby ci, którzy zmierzają w sezonie letnim z północy na 
południe czy z południa na północ mogli się opatrzeć  i poinformować, poniewaŜ czy 
tego lata będą samochody jechały w tej ilości przez Pyrzyce to jeszcze decyzja nie 
zapadła, która tu i ówdzie jest rozpowszechniana, Ŝe niedługo pojadą samochody z 
Klucza, ze Szczecina do zjazdu Myślibórz. Jeszcze nie jest przesądzone, ma to dobre 
rozwiązanie ale teŜ złe rozwiązanie, dlatego teŜ najprawdopodobniej jeszcze raz 
przez Pyrzyce pojadą i korki będą. To była główna idea informacyjna z mojej strony. 
Pojawił tam się napis zakończenia lipiec 2010, poniewaŜ nic nie wskazywało na to, Ŝe 
tak się nie stanie. Informowałem kilkakrotnie na sesji o moich wnioskach 
aplikacyjnych do programów, zakończyły się fiaskiem i teŜ mówiłem dlaczego. W tej 
chwili został nam program INTERREG IV A, a on wymaga, aby mieć partnera po 
drugiej stronie Odry w ramach Unii Europejskiej, aby moŜna było aplikować do tego 
programu INTERREG IV A. w związku z tym spotkaliśmy się z Panią Burmistrz i 
omówiliśmy procedurę czy teŜ tryb działania. W tym spotkaniu brali udział: 
przedstawiciele firmy, którzy specjalizują się w pisaniu projektów, poniewaŜ tutaj 
juŜ nie moŜna sobie pozwolić na przygotowanie własnymi siłami. Wówczas to biuro 
miało zadanie nam doradzić, w jaki sposób wystartować w tym zakresie. Dlatego teŜ 
podstawowym dokumentem do wniosku jest Wieloletni Program Współpracy. TeŜ 
w tej sali kilkakrotnie o tym mówiłem, wiemy o tym, Ŝe zostały uruchomione pewne 
programy, Ŝe moŜna aplikować, to poza zadaniem i pieniędzmi nic nie widzimy, a 
potem często bywa tak, Ŝe jest rozgoryczenie czy teŜ niezrozumiałość. Natomiast 
kaŜde zadanie, niewaŜne przez kogo finansowane, a szczególnie jeŜeli tam są środki 
publiczne, a w dodatku bezzwrotne ten , który oferuje w ramach programów, jest 
wymóg pokazania, udowodnienia, przekonania, Ŝe dana inwestycja  jest potrzebna, a 
skoro jest potrzebna to trzeba wykazać, udowodnić, Ŝe będą z tej inwestycji 
korzystać ludzie zrzeszeni w branŜach, ale teŜ osoby indywidualne. Projekt 
programu został wypracowany przez moich pracowników i został skierowany do 
konsultacji z władzami Bad Sulze. Wspólne spotkanie miało się odbyć 15 stycznia, do 
niego nie doszło. Dzisiaj miała przyjechać do nas Pani Burmistrz z grupą radnych, 
ale warunki, jakie mamy za oknem uniemoŜliwiły i nie odwaŜyli się dzisiaj do nas 
przyjechać. Z tym projektem programu są zapoznani, póki co na ten moment nie 
mają uwag. To wcale nie znaczy, Ŝe ten program jest katalogiem zadań zamkniętych, 
Ŝe nie moŜna cokolwiek wnosić. Sądzę, Ŝe o ile będzie nowelizowany czy zmieniany 
to tylko w kierunku pokazania go bardziej precyzyjnie, bo wydaje mi się, Ŝe trzeba 
byłoby jeszcze bardziej szczegółowo napisać. Programy Unii Europejskiej są 
bezlitosne i czy nam się to podoba czy nie pewne zapisy muszą być. Stąd teŜ ten 
pogram ma taki wymiar czasowy, a więc od 2011 r. (bo w 2011 r. powinna się 
inwestycja zakończyć) i plus 5 tj. 2016. n2 plus n2, tj. 2018. Takie są zasady przeze 
mnie nie wymyślone, przez mnie nie napisane, tylko jest taki wymóg w tym zakresie. 
Stąd teŜ tak to wygląda. Dnia 15. na konferencji prasowej przedstawiciele tej firmy tu 
w tej sali pokazywali część wizualną, rozwiązania techniczne, były pytania z sali, one 
pokazują Ŝe jest zainteresowanie tym przedsięwzięciem. Jest podpisana umowa  
z pewnymi terminami, a więc trzeba teŜ być elastycznym i rozumieć, poniewaŜ 
pewne zadania, które trzeba wykonać, odda się dokumentację, moŜna wystąpić o 
pozwolenie, trzeba wykonać. Ostatnio taki wymóg bezdyskusyjny to jest raport 
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oddziaływania na środowisko czy teŜ raport środowiskowy. Tutaj nie kaŜda firma, 
która się specjalizuje od lat w typowych raportach była w stanie zrobić. Stąd teŜ ten 
termin się nieco wydłuŜył. Z moich rozmów z właścicielem firmy wynika, Ŝe projekt 
powinien być gotowy koniec lutego- początek marca, przyjmijmy, Ŝe w marcu  
i będzie moŜna złoŜyć do organu kompetentnego w tym zakresie, aby uzyskać 
pozwolenie. W naszym przypadku tym organem jest Starosta Pyrzycki. JeŜeli chodzi 
o program współpracy to tak zaproponowałem Pani Burmistrz Doris Schmutzer, a 
na komisjach były głosy, Ŝe radni chcieliby zobaczyć to malutkie miasteczko. Będzie 
pewnie taka okazja, bo Pani Burmistrz zaproponuje datę, aby Radni pojechali do Bad 
Sulze i wówczas Ŝeby byli jakby świadkami głosowania tamtych rajców, poniewaŜ 
nie udaje się z powodów róŜnych, aby razem w tym momencie ten dokument 
przyjmować. Stąd teŜ one jest taki wieloletni. Co do propozycji Wysokiej Rady sądzę, 
Ŝe skoro napisano samorząd mieszkańców, więc jesteśmy my wszyscy bez względu 
na to, jakie funkcje pełnimy, czy ktoś jest burmistrzem, radnym, przewodniczącym 
rady- my się tu wpisujemy. Proszę zauwaŜyć, proponowałem to, organu 
wykonawczego teŜ nie ma, o czym często mówimy o tym, Ŝe my wypełniamy pewne 
funkcje na pewnym etapie, a potem ta pałeczka sztafety przechodzi do kogoś innego. 
Ten program w tym wydaniu ma tą intencję, ideę pokazać grupy, które będą 
korzystać z tego przedsięwzięcia, jak największa ilość grup, tzn. nie wpadać w 
skrajności, a więc tu pokazaliśmy te, które będą korzystać wprost z tego 
dobrodziejstwa czy teŜ na okoliczność organizacji róŜnych funkcji, które mają 
związek z tym przedsięwzięciem.   
 
Radny Edward Gola- Panie Burmistrzu, Rada Miejska miesiąc temu przegłosowała 
na sesji taki wniosek, K. BudŜetu zaproponowała treść następującą: „wnioskuje o 
przedłoŜenie analizy ekonomicznej i prawnej związanej z odroczeniem terminu bądź 
z odstąpieniem od realizacji inwestycji pod nazwą Budowa tęŜni”. Wniosek ten został 
przegłosowany jednogłośnie, z treści wprost wynika, Ŝe albo przesuwamy realizację, 
albo odkładamy zupełnie tęŜnie. Do dnia dzisiejszego nie zrealizowano takiego 
wniosku i Pan Burmistrz takie analizy nie przedstawił. Wniosek wynikał z bardzo 
trudnej sytuacji finansowej naszej gminy i stanu finansów, który się cały czas 
pogarsza i na tym tle przedstawia Pan program i kaŜe nam przegłosować w zakresie 
inwestycji budowę tęŜni. JeŜeli ten wniosek wcześniejszy nie został zrealizowany 
uwaŜam, Ŝe w tym programie ten punkt nie moŜe się znaleźć. Najpierw Rada 
powinna uzyskać taką analizę ekonomiczną i prawną w sprawie realizacji budowy 
tęŜni i dopiero ewentualnie podjąć decyzję czy takie porozumienie z Bad Sulze 
moŜemy zawierać, jeŜeli się okaŜe, Ŝe my rezygnujemy z budowy tęŜni ze względu 
na stan finansów gminy. Proszę o wyprowadzenie tego punktu z Programu w części 
pt. „W zakresie inwestycji”, a wprowadzenie ewentualnie w punkcie dotyczącym 
kultury i zdrowia tematu do konsultacji z Bad Sulze w sprawie ewentualnej 
współpracy w dziedzinie wykorzystania tęŜni jako elementu poprawy zdrowia i 
współpracy miedzy nami. W tym tylko zakresie, a nie wprowadzać do Programu 
punktu dotyczącego inwestycji.  
 
Burmistrz Pyrzyc- Kazimierz Lipiński- Tak zgadza się, Rada Miejska przegłosowała 
taki wniosek. Pomimo, iŜ materiały zostały wykonane dosyć juŜ dawno to nie, ale w 
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wymaganym terminie, nie mam takiej opinii prawnej, jeszcze nie została wykonana 
przez moich mecenasów, mam nadzieję, Ŝe to się szybko stanie, biorę za to pełną 
odpowiedzialność dlatego tez nie będę czekał na kolejną sesję, ale jak będzie gotowa 
analiza prawnicza to w Biurze Rady zostanie złoŜona taka analiza wynikająca z 
przegłosowanego wniosku. Pamiętam, kiedy Radny wnioskował na K. BudŜetu o 
wyprowadzenie z projektu budŜetu nie tylko tego zadnia, ale jeszcze trzech zadań, 
nie będę mówił, których, bo po co. Pan Radny dobrze wie, moŜe mi przypomni, bo 
po prostu zapomniałem w tym momencie i wówczas komisja nie przegłosowała, 
potem Rada teŜ nie przegłosowała, za co serdecznie dziękuję. Czy stan finansów się 
pogarsza czy nie pogarsza? Jest trudny, podobnie jak w wielu samorządach, ta sura 
teŜ nam nie słuŜy. Myślę, Ŝe jak będę odpowiadał na interpelacje to będzie okazja 
powiedzieć teŜ. Teraz mamy śnieg, za chwilę będzie topniał, a potem będą wyboje, 
które juŜ widać, a co będzie potem, pieniędzy nie ma, a trzeba będzie remontować. 
Natomiast nie analizuję stanowiska Radnego Goli, ale Ŝeby jakby reprezentować tą 
funkcję wydawania pieniędzy na te działy, o których Radny mówi, trzeba je najpierw 
zdobyć. Natomiast moi poprzednicy swego czasu budowali Geotermię, nie są 
burmistrzami, Geotermia jest. Burmistrz tenŜe nie będzie burmistrzem, a się 
wybuduje i zostanie. Kolejny burmistrz coś podejmie, my odchodzimy, to co ma i 
powinno dać gminie Pyrzyce rozwój będzie funkcjonowało i taką szansę trzeba 
stwarzać i tu niewaŜna jest kadencyjność tylko wizja, nawet pewne marzenia, plany, 
kierunki rozwoju i konsekwentnie małymi krokami trzeba zmierzać. Ta analiza 
będzie przedłoŜona w moŜliwie szybkim terminie, nie będę czekał do sesji lutowej, a 
Ŝe dzisiaj nie ma to po prostu prawnicy nie zdąŜyli prawdopodobnie, bo jest to dosyć 
skomplikowana sprawa.  
    
Radny Mariusz Majak- Na komisjach nie było głosów przeciwko przyjęciu ego 
planu, ja osobiście teŜ nie jestem przeciwnikiem przyjęcia tego planu, natomiast 
uwaŜam, Ŝe społeczeństwo powinno być informowane, dlatego zadawałem Panu 
Burmistrzowi to pytanie. Z tej informacji wynika jasno, Ŝe termin realizacji tęŜni na 
pewno się przesunie i to o dosyć długi okres czasu. Mam taką prośbę do Pana, aby 
nie umieszczać jednak takich informacji, przynajmniej do czasu, kiedy się uzyska 
pozwolenie na budowę. Dzisiaj powinniśmy chyba powiesić drugi baner: 
„Przepraszamy mieszkańców, ale tęŜnia w 2010 roku nie będzie zrealizowana”.  
 
Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski- Myślę, Ŝe odpowiedź Panie Radny na 
to pytanie mogła być zawarta tylko w dwóch, trzech zdaniach. Pan Burmistrz wybrał 
taką formę odpowiedzi, natomiast odpowiedź jest krótka i precyzyjna- tęŜni w 
bieŜącym roku nie będzie, w przyszłym być moŜe. Tak naleŜałoby odpowiadać, bo 
czy ona będzie to jeszcze jest zagadką dla nas wszystkich. Natomiast coraz bardziej 
skłaniam się do tego, co powiedział Radny Gola, rzeczywiście, jeŜeli taka analiza 
miała być wykonana, jeŜeli analiza powie nam, Ŝe nie stać nas na budowę tej tęŜni to 
moŜe rzeczywiście wstrzymajmy się do czasu podjęcia decyzji dotyczącej zakresu 
inwestycji w tym programie do sesji lutowej, to staje się całkiem rozsądne, bo czy nas 
będzie stać to niewiadomo, a przed dalszym komentarzem się powstrzymam, bo nie 
chcę być złośliwy.  
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Burmistrz Pyrzyc- Kazimierz Lipiński- Dobrze, Ŝe taką formułę Pan 
Przewodniczący przyjął, dziękuję. W tym roku zostanie rozpoczęta budowa, sądzę, 
Ŝe będzie to jeden z miesięcy pierwszego półrocza, tak jest bezpieczniej powiedzieć, 
nie operuję którym, bo później będzie: „a mówił Pan…” i wedle tych załoŜeń w 2011 
roku powinna się zakończyć, w końcu nie jest to inwestycja gdzie potrzeba duŜo 
czasu. Natomiast INTERREG IVA dla większości sądzę, Ŝe jest wiadomo, jest to 
korzystna forma, poniewaŜ nie ma potrzeby wykładania całej kwoty środków 
finansowych, wystarczy zabezpieczyć 15%, przy pierwszym etapie będzie to ok. 
600.000 zł. Moją rolą, która wynika z przepisów ustawy o samorządzie, o 
finansowaniu jednostek samorządowych i nie tylko, Ŝe burmistrz odpowiada za 
finanse gminy, tak o jest i będę robił wszystko, czynię starania w tej chwili, aby 
pozyskać w relacji do wielkości budŜetu niezbyt duŜą kwotę, aby moŜna było ją 
wykorzystać i to zadanie spiąć. Wcale ta kwota nie musi być wprowadzona do 
budŜetu, a jeŜeli tak, to nie musi pochodzić z kredytów czy teŜ poŜyczek, bo na o nas 
nie stać, dlatego kaŜde zadanie, duŜe zadanie, jeŜeli będę proponował to będę 
pokazywał inne moŜliwości sfinansowania o ile się da. Jest to trudne zadanie, pewne 
standardowe formy finansowania się juŜ kończą, juŜ nie będzie tak, Ŝe się zapisze, a 
jak się zapisze to budŜetem się nie płaci, przyjęty budŜet to nie są pieniądze, to jest 
plan, trzeba jeszcze je zdobyć, Ŝeby wydać. Przepraszam za te dwa ostatnie zdanie, 
bo tak nieraz wygląda, Ŝe jak przyjmie się budŜet to juŜ są pieniądze tylko trzeba je 
podejmować.  
 
Radny Edward Gola- Panie Burmistrzu, w wieloletnim planie inwestycyjnym, który 
przyjmowaliśmy nie ma budowy tęŜni, takŜe ja nie rozumiem Pana twierdzenia, Ŝe 
Pan w połowie roku zacznie budowę tęŜni, bo przecieŜ środków w budŜecie na to 
nie przewidziano. Po drugie, z informacji, do których próbowałem dotrzeć, jakie my 
mamy zobowiązania wynikające z tęŜni, której nie ma w planach, wynika Ŝe my 
mamy zobowiązania, obojętnie czy ją będziemy stawiać czy nie, podpisane na ok.  
1 milion zł. Pierwszy etap Pan planował za prawie 4 miliony zł, kończy się ta tęŜnia 
kilkunastoma milionami. Ja do tej sprawy tak bym sobie lekko nie przechodził, 
właśnie w trosce o następne kadencje samorządu. Dojdzie do sytuacji, Ŝe zostawimy 
następnej Radzie i następnemu burmistrzowi jaki to nie będzie powaŜny „pasztet”. 
W tej chwili nie ma Ŝadnych przesłanek i nie dał nam Pan Ŝadnych argumentów 
dotyczących kosztów poniesionych i przyszłych, Ŝeby z pełnym poczuciem 
odpowiedzialności podjąć decyzję o budowie tej tęŜni. Mając doświadczenie 
poprzedniej kadencji i obecnej w części uwaŜam, Ŝe dla zabezpieczenia interesów 
przyszłej Rady i mieszkańców nie moŜna dać Panu moŜliwości wykorzystania 
zapisów w tym programie do tego, Ŝeby Pan zaczął budowę tęŜni na co Pan w ej 
chwili nie ma Ŝadnego pozwolenia.  
 
Radny Andrzej Jakieła- Myślę Szanowni Państwo, Ŝe trzeba Ŝyczyć w tej sprawie 
Panu Burmistrzowi powiedzenia, jednak zaryzykowałbym taką tezę, Ŝe szybciej te 
korki znikną z Pyrzyc nim ruszy ta tęŜnia. W związku z tym proponuję, Ŝe jeŜeli ten 
baner ma wrócić to w związku ze wzrostem szybkości przejeŜdŜających 
samochodów, Ŝeby litery były dwa razy większe, Ŝeby kierowcy zdąŜyli przeczytać, 
jak będą przejeŜdŜać przez Pyrzyce.  
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Wiceprzewodniczący Rady- Mirosław  Gryczka- Panie Burmistrzu, o tym banerze 
juŜ mówiliśmy i mówimy, ale to nie tylko ten baner, bo pamięta Pan teŜ na korytarzu 
kondygnacji, gdzie się wchodzi do Pańskiego gabinetu była wystawa, zdjęcie 
mieszalni pasz, która teŜ była nazwana inwestycją roku 2008. Proszę nie odbierać 
Radnych, Ŝe są uszczypliwi, złośliwi. Nie. Mieszkańcy zawierzają w pewne 
zapowiedzi, w pewne decyzje i ja przynajmniej w większości radnych widzę 
przychylność i chcą, Ŝeby te inwestycje powstawały w naszym mieście czy w naszej 
gminie, ogólnie mówiąc pyrzyckiej, które poprawą koniunkturę rynku pracy. 
Natomiast nie mamy jakoś szczęścia do tych inwestycji, bo juŜ tamta inwestycja, 
kury nagle zaczęły zdychać, bo ptasia grypa. O tych szklanych domach na ul. 
Ciepłowniczej mówimy, teŜ jakoś nie ma tej inwestycji. Naprawdę my się Pana nie 
czepiamy Panie Burmistrzu, nie będę juŜ wymieniał innych, bo moŜna jeszcze 
powiedzieć o cukierkach. Ja nie jestem przeciwnikiem tej tęŜni, niech ona powstanie, 
ale takie uprzedzenia, takie przyspieszanie, zawieszanie banera, o którym mówiłem, 
Ŝe ohydnie wisiał, to chyba jest za szybko tak sprawa wizualnie pokazana. Ja nie 
sądzę, Ŝe tak naleŜało tutaj Pyrzyce, moŜliwość tej inwestycji pokazywać, a teraz 
nagle co? Rozterka.  
 
Radny Stefan RyŜyk- Dyskutujemy tu o inwestycji, nie jest to nowa inwestycja, Pan 
Burmistrza na tą inwestycję ma papiery (Ŝe tak powiem) w postaci uchwały naszej 
Rady Miejskiej i jeŜeli mamy wątpliwości czy ta inwestycję mamy realizować to 
powinniśmy podjąć męską decyzję- uchylamy tamtą uchwałę, rezygnujemy z 
realizacji tej inwestycji i sprawa byłaby czysta. Ja nie mówię, Ŝe nie mam 
wątpliwości, ja teŜ mam takie wątpliwości. Mówimy tu o jakimś czasie długim i im 
dłuŜszy czas te wątpliwości mogą być mniejsze. Mamy więc dwa wyjścia: albo 
uchylić tą uchwałę o realizacji i przestać zawracać sobie głowę tęŜnią, albo drugie 
wyjście, widzimy Ŝe Burmistrz składał wnioski do róŜnych programów i te wnioski 
nie znalazły pozytywnej reakcji. Próbuję tu szukać jakiejś innej szansy, kooperantów 
współpracy, być moŜe to pomoŜe w uzyskaniu subwencji, bo tylko przy uzyskaniu 
subwencji mamy jakiekolwiek szanse na realizację tego przedsięwzięcia, bez 
subwencji w ogóle nie ma o czym mówić. Wobec tego uwaŜam, tym bardziej Ŝe 
Kolega tu juŜ zauwaŜył, Ŝe są poczynione pewne zobowiązania, wobec tego trzeba 
byłoby pozwolić Burmistrzowi, Ŝeby spróbował doprowadzić sprawę do końca i 
Ŝeby te zaciągnięte słusznie bądź niesłusznie zobowiązania nie przepadły. 
 
Przewodniczący Rady- Andrzej Gumowski- Gwoli uzupełnia, podjęcie tej męskiej 
decyzji myślę, Ŝe Radny Gola dobrze tu uzasadnił, Ŝe do takiej decyzji potrzebna jest 
analiza, czyli realizacja tego wniosku, który miesiąc temu został przez Wysoką Radę 
przyjęty i wtedy rzeczywiście moŜna byłoby podjąć decyzję i coraz bardziej skłaniam 
się ku wnioskowi Pana Radnego.  
 
Burmistrz Pyrzyc- Kazimierz Lipiński- Autentycznie część Radnych radzi i 
doradza, część Radnych ma wątpliwości i dobrze, ale jeŜeli słyszę osy, które tu nie 
napawają optymizmem o chyba trzeba się odnieść. Myślę, Ŝe odpowiedzialny Radny, 
który po pierwsze uznaje, Ŝe przedsięwzięcie jest potrzebne, Radny Gola zabrał głos 
wymieniając wieloletni plan inwestycyjny, a moŜe by tak powiedzieć: Panie 
Burmistrzu jeŜeli tylko uda się Panu w tym wieloletnim planie inwestycyjnym 
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znaleźć jakąś lukę czy wprowadzić pewne zmiany będę głosował za, bo wieloletni 
plan inwestycyjny jest załącznikiem do uchwały, który moŜna zmienić. Nawet 
Konstytucję się zmienia, więc to teŜ moŜna zmienić pod warunkiem, Ŝe idziemy w 
dobrym kierunku, a nie Ŝe nie ma, koniec, zamknięta sprawa. Do pozostałych trudno 
mi się tu odnosić, nie bardzo bym chciał, były dwie wypowiedzi bardzo 
prowokujące, inne będę do nich się donosił. Natomiast teŜ nic pewnego, ale 
wszystkie znaki na to wskazują, Ŝe S-3 pójdzie we wrześniu, w związku z ym pewnie 
szybciej nie będzie korków Panie Radny Jakieła.  
 
Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski- Panie Burmistrzu, tylko jedna moja 
wątpliwość do Pańskiej wypowiedzi. Nie niektórzy Radni są zatroskani dobrej tej 
gminy, ale wszyscy radni zdecydowanie o tym bez przerwy mówią. Jak Pan odbiera 
niektóre wypowiedzi to juŜ jest Pańska indywidualna sprawa, natomiast ja widzę 
tylko zatroskanie o dobro tego miasta w wypowiedzi kaŜdego Radnego. 
 
Nie zgłoszono więcej uwag.  
 
Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski- Poddał pod głosowanie wniosek K. 
Gospodarki Nieruchomościami i Spraw Społecznych o wprowadzenie do 
Wieloletniego Programu dodatkowego obszaru współpracy „W zakresie 
samorządu”.  
 

Obszar 
współpracy 

Cel- zadania 
(grupy docelowe) 

Sposób 
realizacji 

Termin 
realizacji 

 

Realizuje 

W zakresie 
samorządu 

Ocena stopnia 
realizacji  
i ewentualna 
aktualizacja 
Programu 
 
Grupy docelowe: 
burmistrzowie 
i rady gmin 

Cykliczne 
spotkania 
(poczynając od 
2011 r. ) 

Co 2 lata Gmina Pyrzyce 
Gmina Bad 
Sülze 

 
Wynik głosowania:  
 Stan na Sali- 14; za-14, przeciw-0, wstrzymało się-0  
 Wniosek uzyskał akceptację Rady.  
 
Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski- Odczytał treść wniosku zgłoszonego 
przez Radnego Edwarda Golę, aby w Wieloletnim Programie Współpracy miast 
Pyrzyce i Bad Sulze wykreślić do chwili uzyskania analiz, o którym mowa była we 
wniosku z poprzedniej sesji, całość zadania dotyczącego „W zakresie inwestycji”.  
 
Radny Marian Osękowski- Panie Przewodniczący, mam takie pytanie do Pana 
Burmistrza przed głosowaniem, jaki to miałoby skutek, jeŜeli to wykreślimy? 
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Radny Andrzej Jakieła- Ten zapis jest właśnie po to, Ŝeby pokazać czarno na białym, 
Ŝe jest to konkretne zadanie. Jak go wkleimy między inne o istnieje zagroŜenie, Ŝe 
całe zadania legną w gruzach.  
 
Burmistrz Pyrzyc- Kazimierz Lipiński- Dziękuję Panie Radny.  
 
Radny Stefan RyŜyk- Tu padła opinia, Ŝe jedynie do tego projektu uchwały wrócić 
w przypadku uwzględnienia wniosku Kolegi Goli. Ja myślę, Ŝe moŜna do niego 
równieŜ wrócić w przypadku jego nieuwzględnienia, czyli tak samo moŜna to w 
przyszłości dopisać, jak w przyszłości wykreślić, więc tak to naleŜy traktować.  
 
Przewodniczący Rady – Andrzej Gumowski- Ja teŜ tak rozumuję z tym, Ŝe jeŜeli 
dzisiaj program zostanie podjęty, pójdzie do informacja do Bad Sulze, Ŝe Rada 
Miejska taki program podjęła o juŜ praktycznie nie ma odwrotu.  
 
Nie zgłoszono więcej uwag.  
 
Przewodniczący Rady – Andrzej Gumowski- Poddał pod głosowanie wniosek 
zgłoszony przez Radnego Edwarda Golę, aby w Wieloletnim Programie Współpracy 
miast Pyrzyce i Bad Sulze wykreślić do chwili uzyskania analiz, o którym mowa była 
we wniosku z poprzedniej sesji, całość zadania dotyczącego „W zakresie inwestycji”.  
 
Wynik głosowania: 
 Stan na Sali-14; za- 4, przeciw-8, wstrzymało się-2 
 Wniosek nie uzyskał akceptacji Rady.  
 
Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie Wieloletniego Programu Współpracy miast partnerskich Bad 
Sülze i Pyrzyce (Druk Nr 688/10) wraz z przyjętym wnioskiem K. Gospodarki 
Nieruchomościami i Spraw Społecznych.  
 
Wynik głosowania:  

stan na sali - 14; za - 11; przeciw – 2; wstrzymało się – 1; 
 

Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski - Stwierdził, Ŝe uchwała została 
podjęta. Uchwała Nr LVII/481/10 stanowi zał. Nr 27 do protokołu.  
 
Do punktu 8 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 
na rok 2010  (Druk Nr 687/10).  
        
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 28 do protokołu. 
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. BudŜetu- stanowi zał. Nr 29 do protokołu.  
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2) K. Gospodarki Nieruchomościami i Spraw Społecznych- stanowi zał. Nr 30 do 
protokołu.  

 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski- Poddał pod głosowanie wniosek K. 
BudŜetu, aby uzupełnić Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2010 o harmonogram 
realizacji poszczególnych zadań.  
 
Wynik głosowania:  

stan na sali - 14; za - 10; przeciw – 0; wstrzymało się – 4; 
Wniosek uzyskał akceptację Rady.  

 
Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2010 (Druk Nr 
687/10) waz z przyjętym wnioskiem K. BudŜetu.  
 
Wynik głosowania:  

stan na sali - 14; za - 13; przeciw – 0; wstrzymało się – 1; 
 

Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski - Stwierdził, Ŝe uchwała została 
podjęta. Uchwała Nr LVII/482/10 stanowi zał. Nr 31 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę (15:29- 15:39).  
 
Do punktu 9 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą Miasto 
Szczecin, dotyczącego powierzenia realizacji zadania publicznego, polegającego 
na objęciu działaniami profilaktycznymi osób zagroŜonych uzaleŜnieniem od 
alkoholu, dowiezionych w stanie nietrzeźwości z terenu Gminy Pyrzyce do 
Miejskiej Izby Wytrzeźwień w Szczecinie (Druk Nr 689/10). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 32 do protokołu. 
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. BudŜetu- stanowi zał. Nr 33 do protokołu.  
2) K. Edukacji –stanowi zał. Nr 34 do protokołu. 
3) K. Rolnictwa i Ekologii- stanowi zał. Nr 35 do protokołu.  
4) K. Gospodarki Nieruchomościami i Spraw Społecznych- stanowi zał. Nr 36 do 

protokołu.  
 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą Miasto Szczecin, dotyczącego 
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powierzenia realizacji zadania publicznego, polegającego na objęciu działaniami 
profilaktycznymi osób zagroŜonych uzaleŜnieniem od alkoholu, dowiezionych 
w stanie nietrzeźwości z terenu Gminy Pyrzyce do Miejskiej Izby Wytrzeźwień 
w Szczecinie  (Druk Nr 689/10). 
 
Wynik głosowania:  

stan na sali - 14; za - 14; przeciw – 0; wstrzymało się – 0; 
 

Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski - Stwierdził, Ŝe uchwała została 
podjęta. Uchwała Nr LVII/483/10 stanowi zał. Nr 37 do protokołu.  
 

Do punktu 10 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Pyrzyce 
(Druk Nr 690/10). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 38 do protokołu. 
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. Gospodarki Nieruchomościami i Spraw Społecznych- stanowi zał. Nr 39 do 
protokołu.  

 

Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski- Poinformował, iŜ na sesji obecna jest 
Pani urbanistka, projektant Studium Małgorzata Maśko- Horyza.   
 
Radny Marian Osękowski- Tyle tych projektów było, tylko stwierdzam, 
zmieniających w jedną i drugą stronę, Ŝe nie wiadomo o co chodzi. Tłumaczono nam 
na komisjach, Ŝe projektanci sami się pomylili, później znaleziono ten błąd, 
odwrócono w drugą stronę, jeden wnosimy, drugi wynosimy, czy jakieś kruczki w 
tym wszystkim nie są ukryte? 
 
Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski- Rozumiem, Ŝe Pan Radny prosi Panią 
projektant o wyjaśnienie, o co w tym wszystkim chodzi, bardzo proszę.  
 
Pani Małgorzata Maśko- Horyza- Nie sądzę, aby to były kruczki, po prostu 
odnaleziono błąd juŜ po uchwaleniu przez Państwa, w tekście uchwały jak i w 
załączniku, dlatego teŜ musimy uchylić całą uchwałę wraz z załącznikami po to, aby 
była ona zgodna z prawem. Błędny tekst uchwały nie moŜe być w obrocie prawnym. 
Poinformowano Nadzór Wojewody o tym błędzie, aby wstrzymał sprawdzanie 
zgodności z prawem. Potrzeba jest, Ŝeby uchylić. Następna uchwała jest juŜ 
poprawiona i jeŜeli Państwo Radni przyjmą tą uchwałę w nowej wersji to będzie juŜ 
wszystko dobrze. Błąd polegający na ilości punktów w tekście uchwały powielający 
te same wyrazy. W nowej uchwale tego błędu juŜ nie ma.  
 
Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski- Na naszej komisji miałem wiele 
wątpliwości, które wynikały juŜ między innymi z poprzedniego głosowania nad 
tymi zmianami do Studium, te pytania i te uwagi jeszcze raz się potwierdziły. 
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RównieŜ mieliśmy te wątpliwości skąd tyle tych zmian. Bez Pani udziału pracownicy 
i Burmistrz starali się nam to wyjaśnić, chociaŜ mnie do końca nie przekonano i ja to 
wyraŜę w swoim głosowaniu.  
 
Wiceprzewodniczący Rady- Mirosław Gryczka- Ja na posiedzeniu Komisji 
zwracałem się do Pana Burmistrza czy ewentualnie nie będzie podejmował z firmą, 
która wykonuje e prace rozmowę celem obniŜenia kosztów, bo wydaje mi się, Ŝe w 
czasie się przesuwa temat, to jest chyba niezawiniona sytuacja ze strony gminy, w 
związku z tym są pewne rzeczy do odrobienia, czyli cofamy się w czasie, 
wydłuŜamy ten czas, a to powinno skutkować jakimiś mniejszymi finansami 
wydatkowanymi ze strony gminy, nawet dzisiaj dyskutowaliśmy, Ŝe te finanse są 
takie, a nie inne. Panie Burmistrzu, czy Pan widzi taką potrzebę czy nie?  
 
Burmistrz Pyrzyc- Kazimierz Lipiński- Przyszedłem w trakcie dyskusji, rozumiem 
w czym rzecz, ale proszę niech zabierze głos moŜe Zastępca, Skarbnik czy Radca.  
 
Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski- Proszę wyznaczyć Panie Burmistrzu 
konkretną osobę. 
 
Burmistrz Pyrzyc- Kazimierz Lipiński- Pan Kierownik Fiącek.  
 
Kierownik Wydz. PPiGMK- A. Fiącek- Moim zdaniem oszczędność na urbanistach 
moŜe być zrobiona ten sposób, Ŝe przy przyszłej współpracy moŜemy wystąpić o 
jakiś rabat w związku z tym, Ŝe teraz była ta pomyłka. Czy jest sens teraz „bić pianę” 
czy moŜe przyspieszyć po to tylko, Ŝeby uzyskać ten cel, jakim jest wyprostowanie 
całej sytuacji. 
 
Wiceprzewodniczący Rady- Mirosław Gryczka- Ja oczekiwałem odpowiedzi od 
Pana Burmistrza, a Pan Burmistrz scedował na Pana Kierownika. To jest jednak w 
Pańskiej gestii, Panie Burmistrzu, mnie nie zadowala taka odpowiedź, Ŝe 
przesuwanie w czasie, Ŝe będzie jakiś bonus w przyszłości. Realnie powinniśmy 
podejść do tej sytuacji, bo to chyba jednak skutkuje jakimś opóźnieniem w czasie.  
 
Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski- Myślę, Ŝe mimo wszystko nie 
uzyskano odpowiedzi na to pytanie.  
 
Radny Walenty Darczuk- Panie Przewodniczący, sprowokowała mnie Pani 
urbanistka, w związku z tym, czy Pan mgr inŜ. Paweł Niemiec to jest Pani 
przełoŜony?  
 
Pani Małgorzata Maśko- Horyza- Tak.  
 
Radny Walenty Darczuk- W związku z tym zacytuję Pani treść pisma Pani 
przełoŜonego: „W mojej ocenie błąd ten stanowi wadę prawną przyjętej uchwały  
i zaistniał najprawdopodobniej na etapie ostatecznej redakcji treści uchwały przed 
przedłoŜeniem jej do uchwalenia przez Radę Miejską w Pyrzycach”. Kto redagował 
treść uchwały?  
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Pani Małgorzata Maśko- Horyza- Projekt uchwały został redagowany przez nasz 
zespół autorski, natomiast został on przekazany do Urzędu Gminy.  
 
Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski- Uzyskał akceptację radcy prawnego, 
był pod względem prawnym sporządzony dobrze.  
 
Radny Walenty Darczuk- W związku z tym proszę Wysokiej Radzie przedstawić 
szczegóły, poniewaŜ na mojej komisji padły takie sformułowania: część graficzna nie 
zgadza się z częścią opisową. MoŜna szerzej prosić o informacje?  
 
Pani Małgorzata Maśko- Horyza- Załącznikiem do uchwały jest zarówno tekst 
Studium jak i rysunek graficzny. W rysunku graficznym oznaczenie, które zostało 
ujęte mogło budzić pewne wątpliwości w jednoznaczności. Zostało to wyjaśnione w 
tekście Studium, natomiast nie było to jednoznacznie pokazane na rysunku i aby nie 
powodować problemów w czytelności tego oznaczenia to równieŜ poprawiono tą 
kwestię, ale ta kwestia nie jest na tyle istotna, Ŝe mogłaby budzić wątpliwości 
prawne. Natomiast największym problemem był ten błąd w uchwale.  
 
Nie wniesiono więcej uwag w dyskusji.  
 
Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie zmiany Studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Pyrzyce (Druk Nr 690/10). 
 
Wynik głosowania:  

stan na sali - 14; za - 8; przeciw –0; wstrzymało się – 6; 
 

Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski - Stwierdził, Ŝe uchwała została 
podjęta. Uchwała Nr LVII/484/10 stanowi zał. Nr 40 do protokołu.  
 
Do punktu 11 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Pyrzyce (Druk Nr 691/10). 
        
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 41 do protokołu. 
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. Gospodarki Nieruchomościami i Spraw Społecznych- stanowi zał. Nr 42 do 
protokołu.  

 

Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski- Panie Burmistrzu, poproszę o kilka 
słów wyjaśnienia, co do tego projektu uchwały.  
 
Pani Małgorzata Maśko- Horyza- Ten projekt uchwały dotyczy przyjęcia zmian w 
obecnie obowiązującym dokumencie, jakim jest Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego. Projekt ten dotyczy kilku fragmentów w gminie 
Pyrzyce, głównie chodzi o zmianę terenów na usługi, jak i na boiska sportowe. Ten 
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projekt był juŜ przez Państwa głosowany i teraz z poprawkami, o których mówiłam 
wcześniej został Państwu przedstawiony ponownie do głosowania.  
 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Pyrzyce (Druk Nr 691/10). 
 
Wynik głosowania:  

stan na sali - 14; za - 11; przeciw –  0; wstrzymało się – 3; 
 

Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski - Stwierdził, Ŝe uchwała została 
podjęta. Uchwała Nr LVII/485/10 stanowi zał. Nr 43 do protokołu.  
 
Do punktu 12 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obrębu 9 
w Pyrzycach (Druk Nr 694/10). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 44 do protokołu. 
 
Opinie stałych Komisji Rady:  

1) K. Gospodarki Nieruchomościami i Spraw Społecznych- stanowi zał. Nr 45 do 
protokołu.  

 

Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski- Poproszę o kilka słów wyjaśnienia.  
 
Pani Małgorzata Maśko- Horyza- Uchylenie uchwały dotyczącej uchwalenia planu 
miejscowego jest związane z uchyleniem uchwały o zmianie Studium. W procedurze 
planistycznej zgodne z ustawą o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym 
jest mowa o tym, Ŝe przed uchwaleniem stwierdza się zgodność planu z 
obowiązującym Studium i Ŝeby taką zgodność stwierdzić Studium musi być waŜne i 
musi mieć to samo przeznaczenie, które jest w projektowanym planie. Obecnie w 
tym planie, który tu uchylamy jest mowa o przeznaczeniu na usługi, głównie chodzi 
o to, Ŝeby była moŜliwość prawidłowego funkcjonowania szkoły muzycznej, 
natomiast Studium, które Wysoka Rada przed chwilą zmieniła było przeznaczenie 
na usługi zdrowia. W momencie kiedy w zeszłym miesiącu Wysoka Rada 
podejmowała uchwałę o przyjęciu tego planu z przeznaczaniem na usługi bazowała 
na Studium uchwalonym w listopadzie 2009 roku. śeby nie powodować problemów 
prawnych ze stwierdzeniem zgodności i stwierdzeniem odnośnie jakiego 
dokumentu badana jest ta zgodność wymagane jest, aby niniejszą uchwałę uchylić i 
poczekać z uchwaleniem planu na potwierdzenie zgodności z  prawem dokumentu 
jakim jest zmiana Studium uwarunkowań.  
 

Radny Walenty Darczuk-  Myślałem, Ŝe ktoś to zrobi, na komisji było powiedziane, 
bo w uzasadnieniu są błędy, proszę te błędy poprawić.  
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Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski- Informuję Panie Radny, Ŝe juŜ są 
poprawione, został dostarczony nowy druk uzasadnienia. Chciałem powiedzieć o 
tym przed głosowaniem, Ŝe w dostarczonym Radnym uzasadnieniu był błąd 
dotyczący daty sesji, na której została podjęta uchwała, chodziło o miesiąc grudzień, 
a nie listopad.  
 

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla części obrębu 9 w Pyrzycach (Druk Nr 
694/10). 
 
Wynik głosowania:  

stan na sali - 14; za - 10; przeciw – 0; wstrzymało się – 3 
(radna S. Jemielity nie głosowała)  
 

Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski - Stwierdził, Ŝe uchwała została 
podjęta. Uchwała Nr LVII/486/10 stanowi zał. Nr 46 do protokołu.  
 
Do punktu 13 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zmian budŜetu i w budŜecie gminy na 2010 rok 
(Druk Nr 695/10). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 47 do protokołu. 
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. BudŜetu- stanowi zał. Nr 48 do protokołu.  
2) K. Edukacji –stanowi zał. Nr 49 do protokołu. 
3) K. Rolnictwa i Ekologii- stanowi zał. Nr 50 do protokołu.  
4) K. Gospodarki Nieruchomościami i Spraw Społecznych- stanowi zał. Nr 51 do 

protokołu.  
 

Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski- Proszę Panią Skarbnik o kilka słów 
wyjaśnienia, czego dotyczy projekt uchwały.  
 

Skarbnik Gminy- Danuta Bartków- Z dniem 1 stycznia uległy likwidacji wszystkie 
fundusze gminne i powiatowe, a naszej gminy dotyczy Fundusz Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej, natomiast nie zmieniło się z ustawy „Prawo 
ochrony środowiska” wydatkowanie tych pieniędzy, nie ma zadaniowości 
wydatkowania pieniędzy po stronie wydatkowej. Natomiast z dniem 1 stycznia 2010 
roku wszystkie dochody i wydatki mają zostać przeprowadzone przez budŜet tak by 
moŜna było je wydatkować. W ciągu roku budŜetowego będą zwiększane dochody o 
wpłaty naleŜności z tytułu dokonywanych wpłat przez Urząd Marszałkowski w 
zaleŜności od spływu tych pieniędzy na konto Urzędu Marszałkowskiego i po 
drugiej stronie będą wpływały wydatki.  
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Radny Stefan RyŜyk- Panie Przewodniczący, ja w imieniu, bo dzisiaj nie ma Pana 
Przewodniczącego K. BudŜetu, chciałbym się dowiedzieć, dlaczego to są wydatki z 
budŜetu i uhonorowano komisję inną, a nie K. BudŜetu? JeŜeli uzyskam informację 
na ten temat to będę mógł bardziej precyzyjnie zagłosować.  
 
Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski- Czy Pan Przewodniczący zechce 
udzielić odpowiedzi na o pytanie? Ewentualnie udzielę takiej informacji, poniewaŜ 
jestem członkiem tej komisji (Przewodniczący Komisji wyraził zgodę). Panie Radny, są to 
środki na cele ochrony środowiska i ekologii, a sama nazwa Komisji Rolnictwa i 
Ekologii mówi o tym, Ŝe jest to merytoryczna komisja do wydatkowania tych 
środków.   
 
Radny Stefan RyŜyk- Słowo „budŜetowa” w naszej komisji nic nie znaczy.  
 
Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski- Znaczy bardzo wiele Panie Radny, 
poza tym Ŝe te środki i tak nie mogą być przeznaczone na inne cele.  
 
Skarbnik Gminy- Danuta Bartków- Jeśli taki wniosek zostanie przegłosowany to 
kaŜdy wydatek, np. są trzy faktury gdzie czekamy na przeprowadzenie tego przez 
budŜet, za wyłapywanie psa, są to drobne kwoty, czyli będziecie Państwo 
podpisywać zamówienie?  
 
Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski- Ja się na tym nie znam, Pani jest 
Skarbnikiem i u nas na komisji nie odezwała się Pani w tej sprawie tylko 
zaakceptowała taki wniosek, jaki komisja wypracowała. 
 
Skarbnik Gminy- Danuta Bartków- Nie do końca.  
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski- Poddał pod głosowanie wniosek K. 
Gospodarki Nieruchomościami i Spraw Społecznych, aby wydatkowanie kwot 
zawartych w Dziale 900 Rozdz. 90011 § 4300 Zakup usług pozostałych, odbywało się 
za zgodą i wiedzą Komisji Rolnictwa i Ekologii Rady Miejskiej w Pyrzycach.  
  
Wynik głosowania: 
 Stan na Sali-14; za-9, przeciw-4, wstrzymało się-1  
 Wniosek uzyskał akceptację.  
 
Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zmian budŜetu i w budŜecie gminy na 2010 rok (Druk Nr 695/10) 
wraz z przyjętym wnioskiem K. Rolnictwa i Ekologii.  
 
Wynik głosowania:  

stan na sali - 14; za - 11; przeciw – 1; wstrzymało się – 2 
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Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski - Stwierdził, Ŝe uchwała została 
podjęta. Uchwała Nr LVII/487/10 stanowi zał. Nr 52 do protokołu.  
 
Do punktu 14 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Pyrzyce – Szkoły 
Podstawowej w śabowie  do projektu pod nazwą „STOP CYBERPRZEMOCY” w 
ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 – 2013, Priorytet IX „Rozwój 
wykształcenia i kompetencji w regionie”, Działanie 9.5 „Oddolne inicjatywy 
edukacyjne na obszarach wiejskich” (Druk Nr 697/10). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 53 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski- Projekt ten został wprowadzony 
podczas obrad dzisiejszej sesji i nie był rozpatrywany na Ŝadnej z merytorycznych 
komisji.  
 
Skarbnik Gminy- Danuta Bartków- Pani Burmistrz wprowadzając dzisiaj dwa 
druki projektów uchwał poinformowała Pastwa, zresztą ja na kaŜdej komisji 
równieŜ, Ŝe będą przygotowane dwa druki w sprawie przystąpienia gminy Pyrzyce i 
dwóch naszych jednostek: SP w śabowie i PP Nr 3 do programu w ramach „Kapitału 
Ludzkiego” Priorytet IX „Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionie”, Działanie 
9.5 „Oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich”. PoniewaŜ w piątek 
dowiedzieliśmy się, Ŝe są te wnioski na listach rankingowych w internecie, w piątek 
równieŜ powzięliśmy takie informacje dzięki uprzejmości Powiatowego Urzędu 
Pracy, Ŝe są przygotowywane listy do dyrektorów odnośnie spełnienia wymogów  
do podpisania umowy i niezbędny jest projekt uchwały, który pozwoli przystąpić 
gminie Pyrzyce za pośrednictwem naszych jednostek do pełnienia tych działań. Są to 
zadania pozabudŜetowe, środki w stu procentach nie wymagają zaangaŜowania 
kapitału własnego, będą przeprowadzone przez budŜet wówczas, kiedy będą 
podpisane umowy z Wojewódzkim Urzędem Pracy, a są to kwoty SP śabów- 
49.953,41 zł, a PP Nr 3- 50.000 zł. O samych zasadach wniosków powiedzą moŜe 
Państwo Dyrektorzy więcej.  
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Pyrzyce – Szkoły Podstawowej w śabowie 
do projektu pod nazwą „STOP CYBERPRZEMOCY” w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 – 2013, Priorytet IX „Rozwój wykształcenia i 
kompetencji w regionie”, Działanie 9.5 „Oddolne inicjatywy edukacyjne na 
obszarach wiejskich” (Druk Nr 697/10). 
 
Wynik głosowania:  

stan na sali - 14; za - 14; przeciw – 0; wstrzymało się – 0; 
 

Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski - Stwierdził, Ŝe uchwała została 
podjęta. Uchwała Nr LVII/488/10 stanowi zał. Nr 54 do protokołu.  



 25

Do punktu 15 porządku 
 Projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Pyrzyce –Przedszkola 
Publicznego Nr 3 w Pyrzycach do projektu pod nazwą „ZDOLNY 
PRZEDSZKOLAK” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 – 2013, 
Priorytet IX „Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionie”, Działanie 9.5 
„Oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich” (Druk Nr 698/10) 
 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 55 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski- Na temat tego projektu uchwały 
równieŜ Ŝadna z merytorycznych komisji nie wydała swojej opinii.  
 
Radny Marian Odękowsk- Ja nie chciałem dyskutować nad tym wnioskiem, tylko 
chciałem pogratulować dyrektorom tych jednostek za przygotowanie takiego 
wniosku.  
 
Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski- Myślę, Ŝe cała Rada dołącza się do 
tych gratulacji.  
 
Nie zgłoszono więcej uwag w dyskusji.  
 
Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Pyrzyce –Przedszkola Publicznego Nr 3 w 
Pyrzycach do projektu pod nazwą „ZDOLNY PRZEDSZKOLAK” w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 – 2013, Priorytet IX „Rozwój 
wykształcenia i kompetencji w regionie”, Działanie 9.5 „Oddolne inicjatywy 
edukacyjne na obszarach wiejskich” (Druk Nr 698/10). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan na sali-14; za- 14, przeciw-0, wstrzymało się-0 
 
Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski- Stwierdził, Ŝe uchwała została podjęta.  
Uchwała Nr LVII/489/10 stanowi zał. Nr 56 do protokołu 
 
Do punktu 16 porządku 
 Odpowiedzi Burmistrza na zgłoszone zapytania. 
 
Burmistrz Pyrzyc- Kazimierz Lipiński- Odpowiadam na zapytania, które  
w pierwszej części dzisiejszej sesji zostały wyartykułowane: 

� Radny Walenty Darczuk- StraŜ Międzygminna i pracownicy Ośrodka Pomocy 
Społecznej przynajmniej dwa razy dziennie odwiedzają, kiedy były mrozy 
dość znaczne, miejsca w których mogą przebywać osoby, przede wszystkim  
w altankach i nie tylko, a więc bieŜąca kontrola, nadzór i zawsze wieczorem 
Komendant StraŜy Międzygminnej dzwoni do mnie i informuje, Ŝe jest 
wszystko w porządku. Przy pomocy moich pracowników i instytucji sprawuję 
pieczę i nadzór nad tymi ludźmi, którzy z róŜnych powodów znaleźli się  
w takiej a nie innej sytuacji.  
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  JeŜeli chodzi o drugą interpelację, która jest zbieŜna w jakiś sposób  
z interpelacją Radnej Jemielity, aŜ się boję powiedzieć, Ŝe akurat na tym się 
dobrze znam, bo potem mogę być lekko skarcony, ale na zimowym 
utrzymaniu to się znam bardzo dobrze, przeŜyłem zimę ‘78/’79 i tak na dobrą 
sprawę to od 20 lat- czasy odrodzonego samorządu- mamy pierwszy raz zimę, 
która nie wiem dlaczego zaskoczyła, przecieŜ było wiadomo, Ŝe jest styczeń  
i moŜe się to stać. Zima dzisiaj zdecydowała o tym, Ŝe autobusy Zakładu 
Usług Transportowych nie dojechały i nie dowiozły dzieci z tych 
miejscowości, gdzie nie ma szkoły. Niech moje wystąpienie nie będzie tu jakąś 
krytyką, bo wiem, Ŝe to jest trudne, ale sądzę, Ŝe gdyby fachowcy się tym 
zajmowali pewnie byłoby trochę inaczej, a oprócz tego pewnie i pieniądze. 
Jestem w pełni tego świadom i rozumiem. Gdyby było inaczej, drogi byłyby 
gminne, pewnie sucha nitka by na mnie nie została, ale na szczęście jest trochę 
inaczej i to, Ŝe moŜna było zabezpieczyć to przytoczę krótkie pismo, kiedy 
wysłałem do Starosty Pyrzyckiego 2 listopada 2006 r., pisałem jako fachowiec 
od tych spraw, było to w tamtej kadencji. Napisałem w ten sposób:  
„W związku ze zbliŜającym się okresem zimowym mając na celu niedopuszczenie lub 
ograniczenie nawiewania śniegu na korpus drogowy przypominam o umieszczeniu 
zasłon przeciwśnieŜnych na drogach powiatowych przebiegających przez teren gminy 
Pyrzyce. Zasłony co prawda nie eliminują całkowicie nawiewu śniegu, ale powodują 
zmianę prędkości niosącego śnieg wiatru i w rezultacie opadnięcie śniegu z zasłoną, 
ale przed koroną drogi. Zasłony śnieŜne powinny by ustawione w miejscach 
zagroŜonych powstawaniem zasp”. Kiedy przejechałem wszystkie drogi gminne 
po tej pierwszej śnieŜycy, akurat gdyby w tych miejscach była rozciągnięta 
siatka to na pewno byłoby inaczej na drogach, na pewno mniej by było 
kłopotów, mniej wyłoŜylibyśmy pieniędzy publicznych, niewaŜne czy to 
wydaje jeden organ, samorządowy czy państwowy, a do dzisiaj niestety  
z takimi sytuacjami nie mieliśmy do czynienia, siatek nie ma i tak to wygląda. 
Ta zima i te sytuacje, które powodował wiatr w poprzednim wydaniu i teraz- 
takich sytuacji by nie było. Były śladowe w miejscach gdzie łatwo do 
zepchnięcia tam, gdzie wiatr nie naniósł tego śniegu. CóŜ, jest jak jest, teraz 
szarpiemy się, denerwujemy, telefony, pieniądze. TeŜ jestem w pewien sposób 
zatroskany o budŜet Powiatu, bo mieszkam w Powiecie Pyrzyckim, tylko 
czekam jakie propozycję będą zmian budŜetu Powiatu. U nas teŜ będzie, ale 
my mamy mniej dróg. Jakie tam będą, Radni powiatowi będą mieli potrzebę 
zmiany budŜetu, pieniądze tam pewnie są ogromne, potrzebne są ogromne 
pieniądze i Zarząd będzie się martwił w jaki sposób znaleźć, skąd znaleźć, 
Ŝeby przesunąć środki finansowe. To jest jakby początek pewnej sytuacji, bo 
powiedziałem wcześniej, za chwilę przyjdą roztopy, więc straŜ będzie miała 
co robić. Dobrze by było, aby ten śnieg topniał w miarę spokojnie. Natomiast 
potem przełomy i wyboje, bo tak to się prawidłowo nazywa. JuŜ widać, dzisiaj 
jechałem do Szczecina to na tej drodze juŜ ewidentnie widać, Ŝe sypią się 
drogi, a zima w trakcie. Co będzie w miesiącu marcu, kwietniu to aŜ strach 
pomyśleć, jakie będą skutki i teŜ trzeba będzie remontować. Dlatego apeluję  
i proszę, Ŝebyśmy z jakimiś drobnymi rzeczami nie dzwonili, nie 
interweniowali czy zadawali pytania, bo w wielu przypadkach, na jednym z 
zebrań wiejskich zebrani się nawet lekko posprzeczali, bo na narzekania jednej 



 27

osoby druga wstaje i mówi: „Ja z całego podwórka taczką śnieg wywiozłam”. 
śąda się, aby pod domem pozamiatać. Dzisiaj wstałem o godz. 5:00, moŜna 
odśnieŜyć, sąsiedzi równieŜ, dojeŜdŜam z podwórza do drogi i nie ma 
kłopotu. Gdyby kaŜdy zadbał o swój odcinek, swoją powierzchnię byłoby 
całkiem inaczej. Gdybyście Państwo nieraz usłyszeli, jakie są telefony to ręce 
opadają, smutek, płacz, niezrozumienie. Na dobrą sprawę trzeba tym co 
dzwonią podjechać, nieraz tak bywa, co wcale nie oznacza, Ŝe słuŜby się w 
pełni wywiązują. Nie jestem od oceny, tego robił nie będę, nie będę 
wskazywał na błędy bo i po co. Natomiast jak powiedziałem, tu muszą, jak w 
kaŜdej zresztą dziedzinie, zajmować się fachowcy. Wielu niepotrzebnych 
sytuacji moŜna byłoby uniknąć czy teŜ sposób kolejności wysyłania sprzętu 
do odśnieŜania. Dzisiaj wyszły dwa pisma do zarządów- wojewódzkiego i 
powiatowego, aby zechcieli Panowie zadzwonić wieczorem czy rano do Pana 
Kierownika Domagały, który wie czy wysłać autobusy czy teŜ nie. MoŜna 
powiedzieć, wszystkie są drogi przejezdne za wyjątkiem na przykład lub teŜ 
odwrotnie, czy teŜ wszystkie lub Ŝadna. Wyjechał dzisiaj do Obojna 
samochód, ugrzązł i dalej nie wysyłaliśmy samochodu. Na szczęście nie 
mamy duŜo dróg gminnych, cieszę się z tego tytułu, Ŝe niektórzy sołtysi 
bardzo odpowiedzialnie podchodzą, są przygotowani do tego tam, gdzie są 
moŜliwości. Tak jest w wielu miejscowościach wiejskich, jest ciągnik i jest 
zrobiony pług, tam gdzie moŜna to jadą i odśnieŜają. Za to serdecznie 
dziękuję, wykazujecie się ogromną odpowiedzialnością. Wiemy o tym, Ŝe 
włoŜone pieniądze na odśnieŜanie się nie wrócą, a w tym roku są nam 
szczególnie potrzebne na projekty unijne i z wielu innych powodów, tak jakoś 
się składa, Ŝe trudny rok i jeszcze zima wymusza na nas wykładanie 
niemałych pieniędzy. Tutaj pewnie Radny Darczuk się pomylił, nie ma takiej 
miejscowości Nowielice, są Nowice, ale myślę, Ŝe to zwykłe przejęzyczenie. 
Tu jeszcze Radny powiedział, Ŝe pewnie interpelacje są w trakcie realizacji, nie 
bardzo rozumiem to sformułowanie, moŜe Radny zechce później wyjaśnić.  

 Dosyć długa informacja czasowo na temat Ferii 2010, moi pracownicy tam byli 
i jak powiedział Pan Przewodniczący równieŜ jest pismo w tej sprawie. 
Zresztą kaŜdego roku przykładamy wagę, bez względu na to, czy  jest to zima 
czy lato do dbałości o to.  

� Radna Zofia Leszczyńska- Ośrodek Zdrowia w Mielęcinie. Jakoś tak kaŜdy 
ucieka od poinformowania (ja to pewnie zrobię), co stanowi pewien 
dokument i co jest tam napisane, kiedy firma ubiegała się o budowę 
przychodni przy ul. Jana Pawła II. Tam jest wyraźnie napisane, iŜ z chwilą 
wybudowania chociaŜby ten ośrodek nie będzie funkcjonował. Tak teŜ nie 
wiem czy świadomie, czy nieświadomie kręcimy się wokół tematu, więc 
wyręczam niektórych. Póki co firma ma kontrakt na 2010 rok i powinna tam 
przyjmować. Warunki niezbędne tam zmieniliśmy, zrobiona została instalacja 
elektryczna, pracownik nasz, który juŜ skończył prace remontowe dodatkowe 
w części piwnicznej w Mielęcinie, bo było tam trochę za ciasno, mamy 
pracowników w ramach prac i sposobem gospodarczym dopełniamy 
potrzebne pomieszczenia dla uczniów w szkole podstawowej w Mielęcinie. 
Kiedy tam skończy, potrzebne pace wykona w ośrodku w Mielęcinie. Pytanie 
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czemu nie funkcjonuje, to juŜ nie do mnie, jest umowa z Narodowym 
Funduszem Zdrowia do końca 2010 r. Wiem, Ŝe był otwarty, Pan doktor 
SulŜyc tam był.  

    Koło Gospodyń Wiejskich, kiedy będzie klub? Nie wiem czy 
Pani  Radna dostała juŜ zaproszenie czy teŜ nie. Pan Sołtys otrzyma 
zaproszenie,  niedługo jest spotkanie z kobietami z Mielęcina, 
prawdopodobnie jutro otrzyma, Ŝeby rozprowadził, jest spotkanie w 
przyszłym tygodniu z Panią szefową Rady Wojewódzkiej KGW. Podejmuję 
kolejną próbę, pewnie wszyscy wiemy jaką, z jakim skutkiem zobaczymy,  
próbę rozmowy na  wiele  tematów w Mielęcinie. Natomiast co do tej uchwały 
jest problem, jest dylemat, poniewaŜ 2 lutego ubiegłego roku, zebranie 
prawidłowo  zwołane było przeprowadzone z udziałem wielu Radnych, Pan 
Przewodniczący teŜ zresztą był, coś zdecydowało, coś rozstrzygnęło i tą 
uchwałę chcę wykonać. Pomimo dwóch przetargów i dwóch negocjacji nie 
udało się wyłonić nikogo na prowadzenie tego klubu zgodnie z uchwałą 
Zebrania Wiejskiego. Chcę tą decyzję uszanować. Uchwała nie jest czasowa. 
W tej chwili jest taki dylemat, prawny nawet, chyba bardziej moralny niŜ 
prawny, ale prawny teŜ w jakimś sensie, co robić? Czy zorganizować drugie 
zebranie i poprosić mieszkańców, Ŝeby zmienili swój punkt widzenia i 
sterowanie decyzją czy teŜ dalej tkwić i kolejne ogłaszać aŜ do skutku? 
Chciałbym, aby moja decyzja miała podwaliny stanowiska mieszkańców 
Sołectwa Mielęcin i tak się pewnie stać musi i powinno.  

    Co do ul. Bogusława 6 jest Pan Dyrektor Wancerz, proszę, Ŝeby sobie 
 zapisał i tym tematem się zajął.  

     
� Jeśli chodzi o lodowiska wiem, Ŝe na dzień dzisiejszy są lodowiska w: 

miejscowości Ryszewko, przy OSiR, śabów i Brzesko ma być teŜ robione i 
przy ul. Dąbrowskiego. Wszyscy dyrektorzy szkół otrzymali pisma od 
Burmistrza podpisane przez Komendanta Wrońskiego, Ŝe StraŜ jest gotowa, 
czeka na sygnał dyrektorów, gdzie są potrzebne czy teŜ nie. Pani Sołtys 
SróŜewa odpisała, Ŝe nie ma potrzeby, bo na łąkach wylała woda, tam jest 
bardzo płytko i tam dzieci sobie chodzą. Z sentymentem odebrałem ta 
informację, bo nie tak dawno teŜ tam chodziłem. Pana Dyrektora Gimnazjum 
zapytam, dlaczego opieszale do tego podchodzi czy teŜ uznaje, Ŝe nie ma 
potrzeby. Pan Dyrektor jest gospodarzem terenu, zresztą jak pozostali 
dyrektorzy pozostałych swoich obejść i oni o tym decydują. Daleki jestem od 
ręcznego sterowania w tym zakresie.  

   W jednej części w całości, a w jednej części wypowiedzi nie do 
końca zgadzam się z Radnym Jakiełą. Faktycznie tak się stało i dziękuję za to, 
Ŝe budŜet został przyjęty w ubiegłym roku. Środki finansowe przeze mnie 
zaproponowane, przyjęte przez Wysoką Radę nie są jakby zachęcające. 
Zapotrzebowanie było więcej niŜ razy dwa, doszły organizacje pozarządowe, 
które pojawią się w trackie roku. Wobec tego był tak ogromny dylemat, 
poniewaŜ, w jaki sposób w miarę rzetelny obdzielić czy ewentualnie kogoś 
wykluczyć i powiedzieć, dlaczego i z jakiego powodu. Trzeba być bardzo 
ostroŜnym, wiemy, Ŝe oferta kulturalno- sportowa powinna być na 
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odpowiednim poziomie, nawet większym zwaŜywszy na bezpieczeństwo, o 
czym ostatnio tak duŜo się mówi na komisji, Radny Gryczka poruszał ten 
temat. Dlatego teŜ podjąłem decyzję, Ŝe na niektóre zadania będzie konkurs 
czasowy do określonego miesiąca, potem moŜe nam braknąć pieniędzy na 
inne dobra, które moŜna zrobić za rok czy za dwa, ale na bezpieczeństwo, a 
konkretnie tematy sportowo- kulturalne powinny być pieniądze, bo chodnik 
moŜe zaczekać a jeśli chodzi o bezpieczeństwo związane z wychowaniem i 
troską o młodzieŜ to skutki mogą być niepowetowane. Myślę, Ŝe dobrze o tym 
wiemy i nasza mądrość pewnie w tą stronę zmierza. Jakoś sobie w tej chwili 
radzimy jak dotychczas, istotne jest tylko to, Ŝeby te pieniądze fizycznie były, 
a z resztą to juŜ sobie poradzimy.  

   
� Woda w piwnicy- pojawiły się pewne rysy na ratuszu, robiliśmy wiele analiz   

i badań, Radni o tym dokładnie wiedzą, informowałem jak z tej trudnej 
sytuacji wybrnąć. Fachowcy się wypowiadali, inŜynierowie, technicy, na 
dobrą sprawę nie ma złotej recepty.  

 
 
Do punktu 17 porządku 
 Wolne wnioski. 
 
Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski- Zwrócił się do Przewodniczącego K. 
Rewizyjnej o zapoznanie z protokołem kontroli komisji i z wnioskiem złoŜonym na 
ręce Przewodniczącego.  
 
Przewodniczący K. Rewizyjnej- Mariusz Majak- Odczytał: 

� protokół kontroli K. Rewizyjnej- stanowi zał. Nr 57 do protokołu. 
 Szanowni Państwo, pamiętam takie czasy, kiedy nad remontami nadzór 
prowadził Wydział Oświaty (róŜne były nazwy) i chyba wtedy było to lepiej. Dziw 
Wydziale Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego zatrudnione są trzy albo cztery osoby 
i nie ma takiej moŜliwości, Ŝeby te Panie były w stanie zapanować nad inwestycjami 
tak, jak komisja stwierdziła, szczególnie w okresie wakacyjnym, więc niezrozumiałe 
jest przynajmniej dla mnie, dlaczego to zostało zmienione, dlaczego Wydział 
Oświaty nie nadzoruje inwestycji przeprowadzanych w szkołach. Chciałbym 
równieŜ zwrócić uwagę Pana Burmistrza, aŜeby zajęty innymi, być moŜe 
waŜniejszymi sprawami zwrócił równieŜ uwagę na właściwą gospodarkę mieniem 
gminy. Być moŜe nie jest to wielka kwota, ale chyba Radni byli na zebraniu Rady 
Rodziców, nie jest to wielka kwota, ale naprawdę nie było nic robione. Protokół 
odbioru został podpisany, pieniądze zostały zapłacone, praktycznie za nic. Być moŜe 
któryś z Radnych będzie chciał jeszcze dopowiedzieć coś na ten temat.  
 Jeśli chodzi o drugą sprawę, w marcu 2009 r. K. Edukacji zwracała się do K. 
Rewizyjnej, aby przeprowadziła kontrolę zasadności wydatkowania, celowości  
i rzetelności wykonania opaski przy Domu Kultury, która miała funkcje zbierania  
i odprowadzania wody z piwnicy. Tu teŜ w zasadzie są dziwne czy zagadkowe 
działania Urzędu Miejskiego, równieŜ bierność Burmistrza w sprawie tej opaski 
szczególnie od momentu, gdy zaistniałą opinia techniczna na temat tej opaski, z 
której wynika, Ŝe a opaska w zasadzie jest ale ona nie zbiera wody w ogóle, ze zdjęć 
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wynika, Ŝe w studzienkach śladu wody nie było i w skrócie mówiąc zostało to 
wykonane nienaleŜycie. Pytając Kierownika Wydziału Inwestycji o, jakie zostały 
podjęte działania uzyskaliśmy informacje, Ŝe były przeprowadzane rozmowy, 
natomiast nawet nie ma Ŝadnej notatki z tego, co wiemy. Wykonawca powiedział, Ŝe 
zrobi, moŜe nie zrobi, zastanawia się, ta opinia dla niego jest wiąŜąca, niewiąŜąca. 
Natomiast jest całkowita bierność, jeśli chodzi o dochodzenie prawdy, dochodzenia 
roszczenia ze strony gminy. Chciałbym tu powiedzieć, Ŝe ta opaska kosztowała 
brutto 56.888,95 zł, być moŜe taka kwota została wydatkowana zupełnie 
bezpodstawnie. Myślę Panie Burmistrzu, Ŝe trzeba to zbadać i dochodzić, jeŜeli to 
jeszcze jest moŜliwe, roszczeń. Odczytam wniosek, jaki wypracowała Komisja.    

� wniosek K. Rewizyjnej- stanowi zał. Nr 58 do protokołu.  
  
Przewodniczący Rady- Andrzej Gumowski- Panie Burmistrzu, protokół jest taki 
druzgocący, jeŜeli chodzi o sprawę Szkoły Podstawową w Mielęcinie i chyba 
wszyscy Radni jak i ja uwaŜamy, Ŝe piłeczka jest teraz po Pana stronie. Takie 
marnotrawienie środków i takie wykonywanie swoich obowiązków nie pozostanie 
bez echa. Będziemy oczekiwali reakcji z Pana strony, ja osobiście będę się dopytywał 
co zamierza Pan i co Pan w tej sprawie zrobi. Padły tu dwa wnioski odnośnie 
Pyrzyckiego Domu Kultury i poddam je w tej chwili pod głosowanie.  
 

Głosowanie wniosków Komisji Rewizyjnej: 
 

1) K. Rewizyjna wnioskuje o przedstawienie Radzie Miejskiej informacji 
Burmistrza Pyrzyc o juŜ podjętych i przyszłych działaniach zmierzających do 
doprowadzenia opaski odwadniającej do stanu zgodnego z projektem 
technicznym stanowiącym załącznik do umowy Nr RG 3420- 73/06 z dnia 
13.11.2006r. 

 
Wynik głosowania:  
 Stan na Sali-14; za-14, przeciw-0, wstrzymało się-0 
 Wniosek uzyskał akceptację Rady.  
 

2) K. Rewizyjna wnioskuje o przedstawienie opinii prawnej czy moŜliwe jest 
jeszcze dochodzenie roszczenia przez gminę Pyrzyce w związku z faktem, iŜ 
gwarancja na przeprowadzone roboty (stosownie do zapisów umowy) 
obowiązywała przez dwa lata.  

 
Wynik głosowania:  
 Stan na Sali-14; za-14, przeciw-0, wstrzymało się-0 
 Wniosek uzyskał akceptację Rady.  
 
Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski –  

−  członkowie K. Rolnictwa i Ekologii otrzymali odpowiedź od Pana Burmistrza 
na wniosek złoŜony podczas obrad LVI sesji Rady Miejskiej dotyczący 
opracowania regulaminu, który miałby określać wysokość dofinansowania ze 
środków GFOŚiGW do kosztów budowy instalacji solarnej oraz 
przydomowych oczyszczalni ścieków- pismo stanowi zał. Nr 59 do protokołu; 
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− wpłynęło sprawozdanie z wysokości wynagrodzeń nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego w 2009 r. w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Pyrzyce- stanowi zał. Nr 60 do protokołu; 

− wpłynęło pismo od Sp. PPK w dn. 21.01.2010 r. do Burmistrza Pyrzyc i do 
wiadomości Przewodniczącego Rady Miejskiej, Pan Wiceprezes Zarządu K. 
Wancerz pisze, iŜ cena wody i ścieków wzrośnie w stosunku do ceny z roku 
2009 i równieŜ wniosek o ewentualne podjęcie przez Radę Miejską uchwały o 
dopłacie do cen wody- pismo stanowi zał. Nr 61 do protokołu. 

− w dniu 3 listopada 2009r. wpłynął pierwszy wniosek PPK do Burmistrza 
Pyrzyc i do wiadomości Rady, w którym Pan Dyrektor Zarządu J. Lemparty 
zgodnie z zapisami ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 
odprowadzaniu ścieków przedstawia Burmistrzowi Pyrzyc projekt 
wieloletniego rozwoju urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych z prośbą o 
poddanie go weryfikacji, a następnie przedłoŜenie Wysokiej Radzie w celu 
jego zatwierdzenia- pismo stanowi zał. Nr 62 do protokołu. Pan Burmistrz 
zweryfikował plan, wysłał swoje uwagi i w dniu 11 stycznia 2010r. wpłynął 
ponowny wniosek PPK po uwzględnieniu poprawek zgłoszonych przez 
Burmistrza Pyrzyc, równieŜ z prośbą o ewentualne zatwierdzenie tego planu- 
pismo stanowi zał. Nr 63 do protokołu.  

− do wiadomości Radnych Rady Miejskiej wpłynęło pismo kierowane na ręce 
Burmistrza Pyrzyc od Pani Dyrektor Sp. ESKULAP- stanowi zał. Nr 64 do 
protokołu.  

− Regionalna Izba Obrachunkowa w Szczecinie na ręce wszystkich Rad Gmin 
Miejskich oraz Powiatów przesłała pismo- stanowi zał. Nr 65 do protokołu. 
Myślę panie Burmistrzu, Ŝe taka analiza została dokonana, jeŜeli takie 
uchwały są, więc proszę o to, aby przygotować stosowne projekty uchwał.  

− Regionalna Izba Obrachunkowa w Szczecinie odpowiada na pismo 
skierowane przez Starostę Polickiego Pana Leszka Guździoł, ale kieruje je do 
wszystkich Wójtów, Burmistrzów oraz Przewodniczących Zarządów JST w 
tym równieŜ radnych, a sprawa dotyczy zasad przekazywania podległym 
jednostkom informacji o ostatecznych kwotach dochodów i wydatków tych 
jednostek oaz wysokości dotacji i wpłat do budŜetu- stanowi zał. Nr 66 do 
protokołu.  

− W dniu 14 stycznia 20010r. wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 
Zachodniopomorskiego dotyczące uchwały podjętej przez Radę Miejską Nr 
LV/455/09 z dnia 26 listopada 2009r. w sprawie przyjęcia Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Pyrzyce i Wojewoda 
stwierdził niewaŜność 22 punków w tym Regulaminie- pismo stanowi zał. Nr 
67 do protokołu. Któryś z Radców złoŜył podpis pod tym projektem i teraz 
niestety taki gruby materiał powoduje to, iŜ 22 punkty z tego Regulaminu są 
niewaŜne. 

− NawiąŜe do słów, które przekazał Pan Burmistrz, iŜ odbyło się spotkanie 
członków i sympatyków Klubu „Sokół” Pyrzyce i pismo skierowane do 
wiadomości Przewodniczącego Rady do Sympatyków, Piłkarzy i Działaczy 
MLKS Sokół Pyrzyce złoŜone przez byłego Prezesa Klubu Mariana Pihana- 
pismo stanowi zał. Nr 68 do protokołu. Nie chcę komentować tego spotkania, 
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na którym z prostej ciekawości byłem, ale było ono po prostu Ŝenujące i 
urągające wszelkim normom. Ja na takim spotkaniu jeszcze nigdy nie byłem i 
mam nadzieję, Ŝe juŜ więcej nie będę.  

− W dniu 28 stycznia 2010 r. Pan Komendant Powiatowej Państwowej StraŜy 
PoŜarnej przekazał na moje ręce informację o działaniach ratowniczych 
realizowanych w tym roku związanych z niekorzystnymi warunkami 
pogodowymi- stanowi zał. Nr 69 do protokołu.  

− Na prośbę Pana Komendanta Rabiegi, poniewaŜ nie mógł być do końca obrad, 
w jego imieniu pragnę podziękować Panu Burmistrzowi Pyrzyc Kazimierzowi 
Lipińskiemu za wczorajsze działania dotyczące pomocy ludziom, którzy 
utknęli w zaspach i wymagali pomocy, bo jednak warunki były niesprzyjające, 
a decyzja Pana Burmistrza była błyskawiczna o podjęciu decyzji bez względu 
na koszty, aby wynająć dodatkowe ciągniki, które pomagały usuwać skutki 
wczorajszej śnieŜycy.  

− Odbyłem spotkanie i miło mi zakomunikować, Ŝe na terenie naszej gminy 
powstała z inicjatywy między innymi Pana Hawryszko Fundacja Nauki i 
Kultury im. Łucji Borkowskiej, która posługuje się mottem „Z potrzeby serca i 
rozumu”, w Zarządzie są: Pan Mariusz Przybylski, Pani Marzena Rosiak, Pan 
Stanisław Janicki, Rade tworzą: Pan Jan Geltner, Halina Marciniak, Janusz 
Szpaczyński, Maria Winiarz. Jest to organizacja charytatywna promująca 
naukę i kulturę, a głównie rzecz będzie polegała na fundowaniu stypendium, 
nagród dla tych, którzy są szczególnie zdolni i wymagają dodatkowego 
wsparcia. JeŜeli ktoś z Państwa Radnych i słuchających nas  będzie chciał 
złoŜyć jakiś datek na fundację zapraszam, ja kontakt przekaŜę, myślę Ŝe jest to 
cenna inicjatywa.  

− Pani Radna S. Jemielity dziś mi przypomniała, chwila zadumy i wspomnienia, 
30 stycznia mija 7 rocznica śmierci Pana Mariana Matysiaka, byłego 
Przewodniczącego Rady Miejskiej, polecam pamięć Pana Mariana Matysiaka, 
który wiele zrobił dla naszego miasta i gminy.  

 
Radny Andrzej Jakieła- Rozumiem, Ŝe w tym punkcie są równieŜ oświadczenia 
radnych. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Zgromadzeni, Ŝycie 
niestety składa się z elementów smutnych, ale równieŜ i radosnych, więc ja dla 
równowago. Obserwuję w ostatnim czasie niesamowity wysyp nowego gatunku 
drzew, one się nazywają „jodła pyrzycka”, jest ich z kaŜdym rokiem coraz więcej w 
związku z tym naleŜałoby rozwaŜyć, aby odpowiedni wydział, ewentualnie 
prawnicy, podjęli działania mające na celu załatwienie rezerwatu tej rośliny na 
obszarze gminy Pyrzyce. Mówię to, bo uwaŜam, Ŝe wartość wyróŜnienia przekłada 
się równieŜ w jakiś sposób na ilość tych wyróŜnień. Myślę, Ŝe u jednak zostały 
przekroczone wszelkie rozsądne rozmiary.  
 
Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski- PoniewaŜ jest oświadczenie Radnego, 
nie podlega Ŝadnej dyskusji.  
 

Radna Zofia Leszczyńska- Panie Burmistrzu, Przewodniczący odczytał pismo z 
ESKULAPA na temat ośrodka zdrowia w Mielęcinie, ja niczego juŜ tu nie rozumiem. 
Pan powiedział, Ŝe będzie remontowany ośrodek, jak skończy się remont w szkole i 
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pracownik przejdzie do ośrodka zdrowia, w tej chwili wisi kartka jest nieczynny. Z 
kolei Pani Dyrektor ESKULAPA twierdzi, moŜna by powiedzieć, Ŝe jest w ruinie, bo 
jak wymienia to tam jest tyle uszczerbków. Jak to w końcu będzie z tym ośrodkiem 
zdrowia, będzie on czy nie będzie? Czy mogłabym uzyskać odpowiedź teraz? 
Zapomniałam prosić o wyjaśnienie po odpowiedzi Burmistrza na moją interpelację, 
Ŝe w ogóle był taki zapis, jeśli będzie wybudowana przychodnia na ul. Jana Pawła II, 
Ŝe ośrodki wiejskie mają zniknąć. Nigdy nie słyszałam o tym i nigdy Pan o tym nie 
wspomniał na Ŝadnym zebraniu w Mielęcinie.  
 
Burmistrz Pyrzyc- Kazimierz Lipiński- Powiedziałem, Ŝe pracownik, który w 
ramach pac sposobem gospodarczym w Mielęcinie wykonuje pewne pace uda się 
tam i podstawowe, niezbędne prace wykona. Do tej pory zmieniliśmy instalację 
elektryczną i w zasadzie tyle wykona, aby w tym ośrodku zdrowia mogli być 
przyjmowani pacjenci. Natomiast z dokumentu posiadanego przez mój wydział, nie 
chcę cytować dokładnie, proszę się udać do Wydziału PPiGMK i tam jest teczka, 
będzie mogła Pani Radna przeczytać. Moja wypowiedź w tej sprawie moŜe nie 
będzie zbyt precyzyjna, więc nie odda wiernie intencji czy teŜ konkretnie temu 
zapisowi, po co potem „a Pan Burmistrz powiedział”. Proszę tam podejść i moŜna 
przeczytać sobie jak jest tam napisane. Natomiast to, czy są przyjmowani pacjenci, 
czy karta wisi czy teŜ nie, ja o tym nie wiem i nie od tego jestem. Ja wiem tyle, Ŝe jest 
kontrakt do końca tego roku i tyle mogę powiedzieć w tej sprawie.  
  
Nie zgłoszono więcej spraw w ramach wolnych wniosków.  
 
Do punktu 18 porządku 
 Zamknięcie obrad LVII Sesji Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady - Andrzej Gumowski – Dziękuję wszystkim za przybycie i 
zamykam obrady LVII Sesji Rady Miejskiej w Pyrzycach.  
 
Protokołowały: 
Anna Piotrowska 
Agata Berdzik 
 
        Przewodniczący Rady 
 
         Andrzej Gumowski 
 
 
 


